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Després del preludi, avui divendres
comença la Festa Major a l’Ametlla de Mar 

en honor a la patrona. 

Ascendeix a 13,4 milions 
d’euros, “una xifra rècord i

històrica”.  

Tot a punt per la Festa Major 
de la Candelera

Alcanar aprova un 
pressupost històric
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« « Crida a la unitat territorialCrida a la unitat territorial  »»
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El nou hospital de les Terres 
de l’Ebre és una necessitat 

urgent i indiscutible. La 
millora de l’atenció sanitària 
i la creació d’un centre 
hospitalari modern són una 
prioritat per a una població 
que fa anys que espera 
aquesta inversió.
Tanmateix, des del primer mo-
ment, la ubicació de l’equipa-
ment ha generat polèmica per 
la tria dels terrenys, al pla parcial 
Camí de Roquetes de Tortosa, 
que estan qualificats d'inunda-
bles i tenen difícil accés. D’aquí 
la tensió que ha acabat obrint 
un nou focus de debat polític.
D’entrada, la qüestió dels ter-
renys on s’hauria d’aixecar el 
nou hospital no és nova. L’an-
terior govern municipal de Tor-
tosa va adquirir uns terrenys 
per emplaçar-hi el centre, però 
ràpidament van sorgir dubtes 
raonables sobre la seva idone-
ïtat. Diversos informes van as-
senyalar que es tractava de sòl 
inundable, una circumstància 
que posava en risc la segure-
tat del futur equipament. L’ac-
tual govern, amb l’alcalde Jordi 
Jordan al capdavant, fa temps 
que insisteix en la necessitat de 
revisar aquesta qüestió i trobar 
una solució viable que garan-
teixi la seguretat i funcionalitat 
del futur hospital.
En aquest context, aquesta set-
mana la polèmica s’ha inten-
sificat. Una desena d’alcaldes 

del Baix Ebre i Montsià es van 
reunir a l’Aldea per debatre so-
bre la ubicació de l’hospital i 
expressar les seves preocupa-
cions sobre els terrenys pre-
vistos. Aquest fet, l’alcalde de 
Tortosa l’ha interpretat com 
una deslleialtat institucional, ja 
que la reunió es va fer sense 
la presència de representants 
tortosins. Jordan ha criticat la 
manca de diàleg directe i ha 
defensat que la capital ebrenca 
ha de ser la seu del nou hospital 
universitari, tal com estableix el 
Pla Territorial.
Per la seva banda, el delegat del 
Govern a les Terres de l’Ebre, 
Joan Castor Gonell, ha intentat 
posar ordre en aquesta dispu-
ta territorial, i en declaracions 
recents ha reafirmat que el 
nou hospital es farà a Tortosa, 
tot fent una crida a la unitat. 
Segons el delegat, el projecte 
ha de ser una oportunitat per 
enfortir el sistema sanitari de 
l’Ebre i no pas un motiu de divi-
sió entre municipis.

El cert és que la necessitat d’un 
nou hospital no es pot pospo-
sar més. L’actual Hospital Verge 
de la Cinta de Tortosa presenta 
moltes limitacions, tant d’espai 
com d’accessibilitat. Construït 
en un turó, té un accés compli-
cat i una estructura que no per-
met grans ampliacions, pel que 
el centre ha quedat petit per 
donar resposta a les necessitats 
d’un territori que, a més, pateix 
un problema d’envelliment. Per 
tant, un hospital modern i ben 
situat milloraria l’atenció als pa-
cients, convertir-se en un pol 
d’atracció per a nous professi-
onals sanitaris, una qüestió clau 
per garantir una assistència de 
qualitat.
A més, el fet que el projecte 
hagi estat embolicat en dispu-
tes polítiques i territorials no 
ajuda a accelerar-ne la cons-
trucció. L’experiència d’altres 
infraestructures sanitàries de-
mostra que els retards en la 
presa de decisions acaben re-
percutint en sobrecostos i en 

una posada en marxa molt més 
tardana del que tothom voldria. 
I enmig dels estira i arronsa, 
la ciutadania ebrenca reclama 
més fets i menys polèmiques.
En conseqüència, és impres-
cindible que es facin els estudis 
tècnics necessaris per garantir 
que la ubicació triada sigui la 
més adequada i si els terrenys 
són inundables, el seny diu 
que caldrà reconsiderar l’op-
ció i buscar alternatives viables. 
Però aquest procés s’hauria de 
fer amb transparència, amb di-
àleg, i evitant una crispació que 
no porta enlloc.
El futur hospital de les Terres 
de l’Ebre ha de ser un projecte 
que prioritzi les necessitats re-
als de la població, lluny de dis-
putes polítiques o territorials. 
La ciutadania reclama que les 
administracions treballin con-
juntament, amb responsabilitat, 
per garantir un equipament que 
sigui perdurable i útil.
Aquest hospital ha de ser una 
oportunitat per cohesionar el 
territori i per demostrar que, 
quan es tracta de qüestions es-
sencials com la salut, es poden 
obviar els interessos partidistes 
i treballar pel bé comú. Si s’ac-
tua amb responsabilitat, aquest 
hospital pot ser un model de 
com s’han de fer les coses. Si 
no, es corre el risc que, una ve-
gada més, el territori perdi una 
oportunitat que no hauria de 
deixar escapar.

Un hospital enmig de la polseguera

Els motlles TMAtech Mold 
és un dels projectes selecci-
onats per presentar-se a la 
jornada Investors Day.
L’esdeveniment va tenir com 
a objectiu clausurar el pla 
d’acompanyament dels ajuts 
INNOVADORS 2022 i PRO-
DUCTE 2023 de l’Agència de 
Gestió d’Ajuts Universitaris i de 
Recerca (AGAUR) de la Gene-
ralitat.
Es van exposar diferents inici-
atives innovadores i amb po-
tencial de negoci que sorgides 
a partir d’una recerca científi-
ca, com els motlles TMAtech 
Mold, usats en l’àmbit de la re-
cerca per analitzar mostres de 
biòpsies i investigar diferents 
patologies.
El projecte TMAtech Mold és 

fruit del treball en equip d’in-
vestigadors del Grup de Re-
cerca en Patologia Oncològica 
i Bioinformàtica de l’IISPV amb 
seu a l’HTVC i de professors de 
l’Institut de l’Ebre.
La innovació en el procés de 
fabricació d’aquests motlles 
permet l’anàlisi simultània de 
diferents mostres de teixits, 
identificant marcadors que indi-
quin el pronòstic d’una malaltia.
L’AGAUR va atorgar 150.000 
euros, un pla de formació per 
continuar treballant en el pro-
jecte i comercialitzar els nous 
motlles. Anteriorment, el pro-
jecte havia estat finançat per 
l’ajut Llavor amb 50.000 euros i 
també ha rebut finançament de 
la convocatòria GINJOL Patents 
Fund, que dona suport als pro-

jectes de transferència de co-
neixement dels centres CERCA.
Gràcies a aquest ajut, l’equip 

rebrà assessorament per 
llançar amb èxit el projecte al 
mercat.

Els motlles TMAtech Mold, entre els millors projectes 
seleccionats a INNOVADORS 2022 i PRODUCTE 2023 de l’AGAUR

EDITORIAL
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El delegat del Govern ratifica que el nou 
hospital ebrenc es farà a Tortosa

El delegat del Govern a les 
Terres de l’Ebre, Joan Cas-
tor Gonell, ha descartat que 
hi pugui haver debat sobre 
la ubicació del futur hospital 
de referència de les Terres 
de l’Ebre. Es farà a Tortosa i 
es treballa perquè s’ubiqui als 
terrenys del pla parcial Camí 
de Roquetes que va comprar 
l’Ajuntament, “per respecte 
al sacrifici i a la inversió feta 
per la ciutadania” tortosina. 
El Govern també “avala” la 
preparació d’alternatives del 
consistori de Tortosa “pel que 
pugui passar” amb aquests 
terrenys, sobretot després 
de la DANA. Gonell ha rebut-
jat “polèmiques o enfronta-
ments” que només “portaran 
retards i pèrdues d’inversions”, 
com ha passat altres vegades 
al territori. “Deixem-nos de 
localismes, que tots volem 
el mateix”, ha demanat. Go-
nell ha ratificat que el Govern 
manté la “decisió” de cons-

ACTUALITAT

truir el futur Hospital Univer-
sitari de les Terres de l’Ebre a 
Tortosa i ha reclamat “unitat” i 
“treballar a una i en el mateix 
sentit” per aprofitar “el bon 
moment” que viu el territori 
quant a inversions i actuaci-
ons importants. “Agafem-nos 
a allò que ens uneix, no a 
aquelles petites diferències 
que poguéssim tindre. Dei-
xem-nos estar de localismes 
i treballem tots junts per les 

Terres de l’Ebre, que és el que 
hem de fer”, ha demanat el 
delegat ebrenc.

Joan Castor Gonell 
rebutja entrar en 

polèmiques que només 
portaran “retards i 

pèrdua d’inversions”

MÉS NOTÍCIES
LA CUP I LA 
PLATAFORMA 
UNEIXEN FORCES 
La CUP portarà al ple ordinari 
de febrer de l’Ajuntament de 
Tortosa, una moció, treba-
llada conjuntament amb la 
Plataforma per a un Nou 
Hospital. El document exigeix 
al Departament de Salut que 
aturi de forma definitiva 
el projecte d’ampliació de 
l’Hospital Verge de la Cinta 
i que es destinin tots els re-
cursos previstos per al futur 
equipament. 

Segons informa Ebredigital.
cat, la moció també proposa 
dos punts més. 

El primer, instar al delegat 
del Govern, que convoqui la 
Taula de Diàleg, i el segon, la 
creació d’una comissió  per 
fer un seguiment del solar 
de Ferreries previst inicial-
ment, i plantejar-se, si no es 
pot salvar la seva condició 
de terrenys inundables, un 
emplaçament alternatiu.

REUNIÓ 
D’ALCALDES A 
L’ALDEA
Respecte a les declaracions del 
grup d’alcaldes reunits a l’Al-
dea i la resposta de l’alcalde 
de Tortosa, que no va ser con-
vidat, el delegat del Govern ha 
defensat que “tots” coincidei-
xen a reclamar “un hospital de 
Terres de l’Ebre universitari, 
segur, ben comunicat i amb 
molta accessibilitat”. “Ho 
volem tots i en això és en el 
que hem de treballar. Faig una 
crida per aquesta unitat, al 
sentit comú, perquè tots volem 
el mateix”. “Massa vegades, a 
les Terres de l’Ebre, per no anar 
tots a una, després les coses es 
retarden o acaben perdent-se”, 
ha lamentat. Gonell ha tornat 
a repetir que “es deixarà 
la pell” perquè en aquesta 
legislatura quedi “definit” el 
projecte del nou Hospital Uni-
versitari de Terres de l’Ebre 
i s’hagin iniciat els estudis 
universitaris de Medicina a 
les Terres de l’Ebre.

L’alcalde de l’Aldea ha valorat que la trobada ha estat 
un “èxit de participació, amb alcaldies de diferents 
colors polítics, amb moltes propostes” i  amb una 

ampla representació de la població ebrenca

plaçament del nou hospital i 
en reforçar els serveis sanita-
ris existents, sempre pensant 
en el benestar de la ciutada-
nia”. L’Ajuntament de l’Aldea, 
encoratjat per les reivindica-
cions ciutadanes, ha convidat 
a una reunió a una quinzena 
d’Ajuntaments del Baix Ebre i 
Montsià. “No estem en contra 
que l’hospital es faci a Tor-
tosa o a un altre lloc, però sí 
que volem que aquest tràmit 

Front comú d’alcaldes i alcaldesses per 
millorar l’Hospital de les Terres de l’Ebre

Un total d’11 alcaldes i alcal-
desses de municipis del Baix 
Ebre i del Montsià, juntament 
amb el Consell Comarcal 
del Baix Ebre, han celebrat 
aquest dilluns una reunió a 
l’Aldea per debatre la possible 
implantació del nou Hospital 
de les Terres de l’Ebre, i abor-
dar diverses problemàtiques 
relacionades amb el sistema 
sanitari del territori. Aquest 
front comú de representants 
institucionals pretén impulsar 
una trobada amb el Delegat 
del Govern i el Director dels 
Serveis Territorials de Sa-
lut per traslladar la urgència 
d’una millora sanitària inte-
gral a la regió.
Xavier Royo, alcalde de l’Al-
dea i amfitrió de la trobada, 
ha mostrat la seva satisfacció 
pel consens assolit entre els 
representants presents: “El 
debat ha estat molt enriqui-
dor i ha permès abordar di-
verses propostes clau per a la 
millora de la salut a les Terres 
de l’Ebre. Ens hem centrat en 
la necessitat de millorar l’em-

Jordan assevera que 
el centre hospitalari 

estarà a Tortosa

El batlle  ha criticat 
que se celebrés 

aquesta trobada per 
parlar de la ubicació 

del nou centre 
hospitalari 

“d’esquena” a 
l’Ajuntament de 

Tortosa i el Govern de 
Catalunya

L’alcalde de Tortosa lamenta la 
“deslleialtat dels ajuntaments 
reunits a l’Aldea per parlar del 

futur hospital”
L’alcalde de Tortosa, Jordi 
Jordan, ha lamentat la des-
lleialtat institucional dels 
participants en la reunió 
d’aquest dilluns a l’Aldea, 
per parlar del futur hospital 
de referència de les Terres 
de l’Ebre, una “maniobra li-
derada” per l’alcalde Xavier 
Royo i Junts per “debilitar el 
projecte” del futur hospital 
i també el Govern. El bat-
lle ha refermat que l’Ajun-
tament de Tortosa treballa 
amb “discreció” amb Salut 
i el Govern per fer “aptes” 
els terrenys del pla parcial 
Camí de Roquetes, com-
prats per fer el centre hos-
pitalari, i que també tindrà 
una alternativa si no se’n 
surten. Jordan ha asseverat 
que el nou hospital es farà a 
Tortosa, que serà universi-
tari i que tindrà en compte 
totes les comarques, tam-
bé la Ribera d’Ebre i la Ter-
ra Alta.També ha assegu-

rat que no “entrarà en una 
dinàmica de confrontació 
pública”, però ha alertat 
que moviments com la re-
unió de l’Aldea “portarà di-
visió al territori”.

sigui el més ràpid possible. I 
ara mateix la connectivitat 
d’aquell espai no és àgil. Per 
a un ciutadà del Baix Ebre o 
del Montsià no tindrà un ac-
cés més ràpid que el que té 
ara per anar al Verge de la 
Cinta. Arribar a Tortosa és rà-
pid, però un cop a la ciutat hi 
ha molts elements urbanístics 
com rotondes, semàfors..”, 
remarcava Royo. (més infor-
mació a la plana 16)
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“L’ESTUDI DEL 
PÀRQUING DE LA 
PLAÇA ALFONS 
XII CONSTATA 
QUE ÉS INVIABLE 
UNA INVERSIÓ 
DE 5,1 MILIONS”
L’estudi de viabilitat econò-
mica de l’aparcament de la 
plaça Alfons XII, encarregat 
per l’Ajuntament de Tortosa, 
determina que “la inversió 
màxima que podria dur a 
terme una empresa, que 
posteriorment es faci càrrec 
de la gestió i explotació de 
les instal·lacions durant un 
període de 40 anys, oscil·la 
entre 665.000 i 690.000 
euros. El govern de Tortosa 
va encarregar aquest estudi 
l’any passat per determinar 
la viabilitat o no de la gestió 
del servei. “El projecte de 
reforma de l’aparcament i la 
plaça Alfons XII encarregat 
per l’anterior govern, no 
és viable econòmicament, 
com ho demostra l’estudi 
que hem encarregat a una 
consultoria independent”, ha 
informat l’alcalde.

FINALITZEN 
LES OBRES DE 
RENOVACIÓ 
DEL PAVIMENT 
DE L’ANTIGA 
CARRETERA DE 
BARCELONA
L‘Ajuntament de Tortosa ha 
finalitzat les obres de renova-
ció del paviment de l’antiga 
carretera de Barcelona, con-
cretament entre la part sud 
del barri de Sant Llàtzer i el 
camí del coll de Santa Catali-
na. Una actuació amb un cost 
de 48.380 euros, reivindicada 
per l’Associació de Veïns 
de Sant Llàtzer i que forma 
part del conjunt d’obres de 
la xarxa de camins munici-
pals que executa l’Ajunta-
ment.  L’alcalde de Tortosa, 
Jordi Jordan; la regidora de 
Serveis Municipals, Marga 
Abelló, i el president de 
l’Associació de Veïns, Agustí 
Sebastià, han visitat el camí. 
“El terme de Tortosa té una 
extensa xarxa de camins, de 
més de 300 quilòmetres, on 
són necessàries actuacions 
de manteniment i millora”, 
ha manifestat l’alcalde.

L’Ajuntament de Tortosa convoca la 
primera edició dels premis 
8M a les Dones Tortosines

L’Ajuntament de Tortosa con-
voca la primera edició dels 
Premis 8M a les Dones Tor-
tosines, uns premis que se-
ran un reconeixement a do-
nes que han estat rellevants 
en diferents àmbits, amb els 
quals es pretén reconèixer la 
vàlua de les dones tortosines 
i que es lliuraran en el marc 
de l’acte institucional del Dia 
Internacional de les Dones, 
dissabte 8 de març. L’alcal-
de de Tortosa, Jordi Jordan, 

SOCIETAT

i la primera tinent d’alcaldia i 
regidora d’Igualtat i Feminis-
mes, Mar Lleixà, han presentat 
la programació del Mes Lila, 
que començarà el pròxim 16 
de febrer. Els Premis 8M a les 
Dones Tortosines distingiran 
les següents categories: em-
presària, esportista, projecció 
exterior, científica, món de la 
cultura, trajectòria i cuidado-
res. Es tracta d’una proposta 
que s’ha debatut en el marc 
del Consell Municipal de Do-

nes, i fins al 16 de febrer es 
poden presentar candidatu-
res

Es tracta d’un 
reconeixement a dones 
que han estat rellevants 

en diferents àmbits,
i es poden presentar 
candidatures fins al

16 de febrer

D’altra banda, el plenari ha 
aprovat, amb l’abstenció de 
Junts, el preu públic de l’apar-
cament de la plaça Alfons XII a 
partir de l’1 de febrer de 2025, 
que passa a ser de gestió di-
recta municipal, després de la 
finalització de la pròrroga del 
contracte de concessió admi-
nistrativa per la seva gestió i 
explotació, adjudicat el maig 
de 1989 per un termini de 35 

El ple aprova personar-se com acusació particular en el cas de 
l’incendi en una fruiteria  al nucli antic

El ple de l’Ajuntament de 
Tortosa ha aprovat en sessió 
extraordinària, personar-se 
com a acusació particular en 
les diligències judicials con-
tra l’individu que els Mos-
sos d’Esquadra van detenir 
el passat 2 de gener, com a 
presumpte autor de l’incen-
di intencionat d’una fruiteria 
situada al carrer Montca-
da, així com per agredir el 
propietari de l’establiment. 
Es tracta d’un veí del ma-
teix carrer, que acumula 
onze antecedents policials. 
Aquesta serà la primera ve-
gada que l’Ajuntament es 
presentarà com a acusació 
contra un presumpte de-
linqüent multireincident. 
L’acord s’ha adoptat amb els 
vots a favor dels socis de go-
vern, Movem Tortosa-PSC i 
Esquerra i Junts per Tortosa, 
mentre que la CUP ha votat 
en contra.

S’eliminen 
les targetes 

reservades del 
pàrquing de la 

plaça Alfons XII

L’Ajuntament ha eliminat les 
targetes reservades i gratu-
ïtes del pàrquing de la pla-
ça Alfons XII pels membres 
de la corporació municipal. 
Una mesura que es fa efec-
tiva coincidint amb la gestió 
directa per part de l’Ajunta-
ment de l’aparcament i, en 
aquest sentit, l’alcalde i els 
regidors i regidores hauran 
d’abonar la corresponent 
tarifa si volen fer-ne ús. La 
mesura s’afegeix a altres que 
ja ha adoptat el govern local 
per retirar, de manera pro-
gressiva, determinats privi-
legis que tenien els regidors. 

anys. “Hem realitzat totes les 
tasques necessàries per po-
der fer el traspàs del sistema 
informàtic de gestió i cobra-
ment, així com la subroga-
ció dels tres treballadors”, ha 
explicat l’alcalde de Torto-
sa. Pel que fa a les tarifes de 
l’aparcament, s’estableix l’ús 
per tarifa horària i mitjançant 
abonament. En el cas de la 
tarifa horària, el preu per un 

minut és de 0,033 euros, per 
60 minuts 1,960 euros i per 
dia 15,68 euros; mentre que 
la tarifa pels abonats és 73 
euros per 24 hores; 63 euros 
per 12 hores i 56 euros per 8 
hores.
Finalment, el plenari també 
ha aprovat, per unanimitat, 
la modificació del II Con-
veni Col·lectiu regulador de 
les condicions de treball del 
personal municipal, corres-
ponent als articles 17 i 18, 
per tal de complementar les 
prestacions que percebi el 
personal en les situacions 
d’incapacitat temporal (IT) i 
del permís per naixement o 
adopció.

L’aparcament de la 
plaça Alfons XII passa a 
ser de gestió municipal 

directa
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Controls de 
patinets i ús 

obligatori del 
casc

L’Ajuntament de Tortosa 
endurirà els controls per 
combatre i sancionar el 
mal ús dels patinets i bi-
cicletes a la via pública. 
Aquest és un dels princi-
pals compromisos que ha 
adquirit el govern muni-
cipal després de la reunió 
que va mantenir divendres 
amb la Federació d’As-
sociacions de Veïns de 
Tortosa. “A l’espera d’una 
normativa estatal que pu-
gui fer obligatori el car-
net de conduir patinets 
o la necessitat de con-
tractar una assegurança, 
l’Ajuntament de Tortosa 
modificarà la normativa 
per fer obligatori l’ús del 
casc, com estan fent al-
tres ajuntaments del país”, 
ha afirmat l’alcalde, Jordi 
Jordan.

POLÍTICA
L’alcalde de Tortosa insta 

tots els ajuntaments ebrencs 
a treballar amb lleialtat 

institucional pel nou Hospital
L’alcalde de Tortosa, Jordi 
Jordan, insta tots els ajunta-
ments de les Terres de l’Ebre, 
partits polítics i entitats, a 
treballar amb responsabi-
litat i lleialtat institucional 
per fer realitat la construc-
ció del nou Hospital Univer-
sitari de les Terres de l’Ebre. 
En aquest sentit, i tal com 
hem informat a la plana 3, 
l’alcalde considera una falta 
de respecte cap a l’Ajunta-
ment tortosí i cap a la Gene-
ralitat, la reunió convocada 
per l’alcalde de l’Aldea per 
debatre la ubicació del nou 
hospital. “És una deslleialtat 
institucional organitzar una 
reunió per debatre sobre el 
nou hospital d’amagat de la 
Generalitat, que és qui ha 
de construir-lo, i de l’Ajun-

tament de Tortosa, que és el 
municipi en què el govern 
i el Parlament s’han com-
promès a construir-lo”, ha 
manifestat l’alcalde en una 
compareixença de premsa, 
acompanyat per la regidora 
de Salut, Sònia Rupérez.

Junts per Tortosa proposa una 
declaració institucional per 

refermar un compromís unànime

“Per tancar debats 
estèrils que qüestionen

la ubicació del nou 
Hospital a Tortosa”

La portaveu del grup muni-
cipal de Junts per Tortosa, 
Meritxell Roigé, ha propo-
sat aquest dijous a l’alcal-
de, que el proper dilluns, 
al ple ordinari de l’Ajunta-
ment, s’aprovi una declara-
ció institucional per refer-
mar el compromís unànime 
amb la construcció del 
nou Hospital de les Terres 
de l’Ebre a Tortosa. Roigé 
ha explicat que “davant de 
veus discordants i debats 
estèrils que qüestionen la 
ubicació del nou Hospital 
a Tortosa, i que només po-
den fer retardar o perjudi-
car esta inversió tan impor-
tant al territori, creiem que 
cal que, de nou, el plenari 
manifesti el seu compro-
mís amb aquesta inversió 
tan important pel territori”. 
Roigé confia que “l’alcal-
de consideri esta propos-

ta, amb voluntat de cercar 
el consens i la unitat, que 
referma el posicionament 
de l’Ajuntament de Tortosa 
perquè ningú tingui dubtes 
d’on estarà el nou Hospital 
de les Terres de l’Ebre”.
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 Festa de l’Arròs
i la Carxofa,

el 23 de febrer

Diumenge 23 de febrer 
torna una nova edició de 
la Festa de l’Arròs i la Car-
xofa, que entre d’altres 
activitats, comptarà amb 
un Mercat de productes 
de proximitat relacionats 
amb l’alimentació. L’esde-
veniment tindrà lloc a la  
Carpa del Recinte Firal. 
Tast popular, degusta      
cions de restaurants, mer-
cat km0, música en direc-
te i molt més.

BLOC DE 
MOCIONS AL PLE 
ORDINARI DEL 
MES DE GENER
Al bloc de Mocions, se’n 
van debatre quatre, que 
es van aprovar per unani-
mitat. 
Dues foren d’EA-ERC i les 
altres dues de Junts per 
Amposta. 

Les del grup municipal 
d’EA–ERC van ser una de 
suport a la f lota pesque-
ra catalana davant les 
restriccions de la Comis-
sió Euroepa i de suport 
a la proposta de la Junta 
Rectora del Parc Natural 
del Delta de l’Ebre sobre 
la revisió del Pla Especial 
de Sequera per garantir 
els cabals suficients que 
assegurin la preservació 
del Delta de l’Ebre.

Les dues de Junts foren 
per instar a l’Ajuntament 
d’Amposta a que reguli els 
jocs amb pilota a les places 
i parcs municipals, i l’altra 
per millorar l’encreuament 
de la carretera N-340 amb 
el lligallo d’Aloy.

MÉS 

S’aprova que el sostre de l’antic escorxador es 
converteixi en un sostre solar dins de la Comunitat 

Energètica Local Cambra Ebre Energia
El sostre de l’antic escorxador 
d’Amposta, ubicat a la partida 
de Tosses, servirà per instal-
lar plaques solars per generar 
energia que podran consumir 
els comerços del municipi. I 
és que el ple ordinari del mes 
de gener, celebrat dilluns 27, 
va aprovar amb el vot a favor 
de Som Amposta i l’equip de 
govern d’ERC-EA, i l’absten-
ció de JxA, cedir aquest sos-
tre a la Comunitat Energèti-
ca Local (CEL) Cambra Ebre 
Energia, coordinada per la de 
la qual l’Ajuntament d’Am-
posta i vuit municipis més de 
les Terres de l’Ebre en formen 
part.
L’alcalde, Adam Tomàs, va 
recordar que aquest és un 
projecte alineat amb els va-
lors del govern municipal. 
L’objectiu d’aquesta associa-
ció és promoure l’eficiència 
energètica, la sostenibilitat 
ambiental i l’autosuficiència 
energètica entre establiments 

comercials i ciutadans dels 
municipis que hi formen part.
El ple ordinari de gener tam-
bé va aprovar el requeriment 
de documentació previ a 
l’adjudicació del procediment 
de contractació per a la con-
cessió del servei de l’embar-
cació elèctrica. Es tracta de 
l’empresa UTE Amposta Flu-
vial, l’empresa que va quedar 
en segon lloc al concurs. I és 
que, tal i com va explicar l’al-
calde, “l’empresa que va que-

dar en primera posició, Cruce-
ros Teresa, no va complir amb 
tots els requeriments”. El pro-
jecte de turisme fluvial a bord 
de l’embarcació elèctrica forma 
part del projecte Pla de sos-
tenibilitat turística d’Amposta, 
que compta amb una subven-
ció dels Fons Next Generation 
per fomentar el turisme soste-
nible de 2M€ i que a més de la 
compra de l’embarcació, també 
inclou, entre d’altres, la recupe-
ració de les Cases del Castell.

L’energia que es produirà 
s’oferirà als comerços i 
restauració de la ciutat.
 També es va aprovar el 

requeriment de 
documentació a 

l’empresa que ha de 
gestionar el vaixell 

elèctric

temporània” a l’Estat espanyol 
i en un “potent aparador de la 
creació emergent del país”. 
La formació, liderada pel mú-
sic de Flix i especialitzada en 
la lliure improvisació musical, 
actuarà a Lo Pati per clausurar 
la XVIII edició de la Biennal.

La Biennal d’Art Ciutat 
d’Amposta s’acomiada amb 

una actuació de
l’Art Quartet de Genís Bagés

El concert de l’Art Quartet, 
l’artista sonor flixanco Genís 
Bagés, acomiadarà la divuite-
na edició de la Biennal d’Art 
Ciutat d’Amposta (BIAM). El 
concert es farà demà dissabte 
al vespre, i estarà inspirat en 
les obres finalistes del certa-
men, que acaba diumenge. 
El grup improvisarà un reper-
tori “lliure i genuí” amb músi-
ca electrònica i instruments 
acústics. 
L’Art Quartet està format per 
Bagés, que és bateria, la violi-
nista Leonor Falcón, la pianis-
ta Clara Lai, i el contrabaixista 
Àlex Reviriego. El BIAM va co-
mençar el 1989 i després de 
divuit edicions s’ha consolidat 
com a “termòmetre de l’acti-
vitat artística i la creació con-

El conseller d’Agricultura, 
Ramaderia, Pesca i Alimen-
tació de la Generalitat, Òscar 
Ordeig, es va reunir amb el 
president de la cooperati-
va arrossera, Àlex Morales. 
El president va traslladar al 
conseller els temes més re-
llevants per al sector, entre 
els quals destaquen les sub-
vencions per continuar llui-
tant contra la plaga del ca-
ragol poma, i també ajudes 
vitals al sector per continuar 
sent competitius i afrontar el 
canvi climàtic. 
Tant el president com el ma-
teix conseller van posar de 
manifest la necessitat de 
continuar treballant conjun-
tament per enfortir el sector 
de l’arròs i assegurar el futur 
del delta.

Ordeig visita 
la Càmara 

Arrossera del 
Montsià

El concert s’inspirarà en 
les obres finalistes del 

certamen artístic i 
tindrà un repertori 

“lliure i genuí”
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Roquetes invertirà prop d’un milió d’euros
en camins els pròxims dos anys

Roquetes destinarà gairebé 
un milió d’euros a la repa-
ració definitiva de dotze ca-
mins municipals al llarg dels 
pròxims dos anys, per evitar 
danys que puguin ocasio-
nar futurs aiguats. Així ho ha 
anunciat l’alcalde, Ivan Gar-
cia, en la visita d’aquest di-
marts a les obres que s’estan 
realitzant al Camí de Terrapi-
co, el vial per on s’han iniciat 
les actuacions de millora.
Concretament, la xifra total 
ascendirà fins als 976.697,33 
euros, i el 46% de finança-
ment anirà a càrrec de fons 
propis de l’Ajuntament, “sen-
se fer pagar contribucions 
especials a la ciutadania”, 
segons el batlle roquetero. Al 
seu torn, la Diputació apor-
tarà un 44% del cost, mentre 
que el 10% restant se sol·lici-
tarà a través d’una convoca-
tòria del Govern estatal. Els 
treballs, concentrats en els 

trams de terra, consistiran en 
aixecar l’altura del camí mit-
jançant l’emplenament amb 
material nou en aquells punts 
on actualment es troba per 
sota del nivell de les finques. 
Tanmateix, es construiran es-
culleres per contenir les avin-
gudes d’aigua, i es formigo-
naran els passos de barranc 
per conservar el traçat i pre-
venir afectacions en cas de 

crescudes. “Intervindrem de 
forma estructural en aque-
lles localitzacions que més 
problemes donen quan hi 
ha un temporal”, ha afirmat 
l’alcalde.

La pastisseria Bahía, amb Dani 
Sabater Cabrera al capdavant, 
torna a guanyar la ‘Fava de 
Cacau-Sant Vicenç dels Horts’ 
aquest 2025. Aquest reconei-
xement, que renoven per sisè 
any consecutiu, situa de nou 
l’establiment entre les 50 mi-
llors pastisseries de Catalunya. 
La Mostra Internacional de 
Pastisseria de Sant Vicenç dels 
Horts va celebrar la seva sete-

na edició. La pastisseria Bahía 
és un dels quatre establiments 
de les Terres de l’Ebre guardo-
nats amb aquesta distinció, que 
posa en valor la qualitat, l’excel-
lència i la diversitat de la pastis-
seria catalana. “Des de l’Ajunta-
ment, felicitem tot l’equip de 
la pastisseria Bahía pel treball, 
l’esforç i la dedicació que els 
han portat, un any més, a asso-
lir aquest gran reconeixement”.

”Un projecte de 
mandat”

La pastisseria Bahía de 
l’Ampolla torna a guanyar la 

‘Fava de Cacau’

Després d’un cap de 
setmana ple d’actes amb 

motiu del preludi de la 
Festa Major, avui 

divendres comença 
oficialment la Candelera

La cercavila de capgrossos i 
xarangues serà el primer dels 
actes d’avui divendres, que 
donarà pas a la caramela-
da a càrrec de pubilles i he-
reus infantils i el llançament 
del coet d’inici de festes des 
de la balconada de l’Ajun-
tament. L’Ametlla de Mar es 
posarà de llarg a partir de 
les 19.30h amb el Pregó de 
la Festa Major de la Candele-
ra, aquest any protagonitzat 
per Vicenç Boquera i Alcalde, 
exregidor de Cultura i Festes, 
i dinamitzador cultural. Du-
rant el pregó també es farà 
la proclamació de pubilles, 
hereus i quintos i quintes 
del 2025. Mariona Vila és la 
Pubilla Major i Ramón Colo-
mines, l’Hereu Major, mentre 
que la Pubilla Infantil serà 
Xènia Caso i l’Hereu Infantil, 
Aitor Vila. Ja de cara a la nit, 
hi haurà una de les tradici-
ons més antigues de la fes-
ta, el concert de la xaranga 
Suquet Calero pels bars i ca-
fès, al què seguirà la sessió 
musical al poliesportiu amb 
Dj Òscar Sánchez, Lluís Ra-

Tot a punt per a la Festa  Major de la Candelera 

L’AMETLLA DE MAR

X X X X D E J O 

MA´S ESPA-

CIO PARA 

QUE SE VEA 

EL CARTELL
mírez i Sam The J. Dissabte 
dia 1 el matí es destinarà als 
més petits amb l’espectacle 
infantil itinerant Robobops i 
el Vermut Musical amb Miki 
Puig. De cara a la tarda, la 
música serà la protagonista 
amb sessió de ball simultània 
del quartet Vintage a la Sala 
i el concert de Big Mouthers 
Covers i Dj Marsal Ventura al 
poliesportiu, mentre que a la 
nit hi haurà concert de ver-

sions amb Los Mejores i ses-
sió de Dj amb Capde i Sergio 
Calero. 

La Candelera agafarà la 
màxima esplendor el diu-
menge dia 2 de febrer, 
dia de la patrona, amb 
l’Ofrena Floral, el ball de 
la Candela a càrrec de 
pubilles i hereus, la Fes-
ta del Vermut, amenitza-
da per la música del grup 
Piratas Rumbversions i la 
solemne processó de les 
atxes al vespre, en la qual 
els quintos i quintes del 
2005 portaran la imatge 
de la Mare de Déu. Di-
lluns dia 3 de febrer aca-
pararà el protagonisme 
la degustació de tonyina, 
gentilesa del grup Balfegó 
a la plaça Joan Miró, i el 
maridatge amb vins de la 
DO Terra Alta, tot ame-
nitzat per l’actuació mu-
sical de Pepper. La festa 
s’allargarà fins dimarts dia 
4 de febrer amb actes tan 
rellevants com el ball de 
la Darrera, el dinar dels 
jubilats i el fi de festa amb 
el castell de focs d’artifici.

Diumenge, 
dia de la 
Patrona

El passat cap de setmana van 
tenir lloc els actes del pre-
ludi de la Candelera, actes 
tots ells amb molta tradició 
de Festa Major. És el cas de 
l’obra teatral del Grup Es-
cènic de la Societat, que va 
celebrar els 25 anys. Menció 
a part mereix l’espectacle 
'Bona Gent' de Quim Masfer-
rer, protagonista del progra-
ma El Foraster. (Més info a la 
plana 24)
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La Guàrdia Civil va intervenir 
88 quilos de peix i marisc que 
es transportaven i comercia-
litzaven de forma il·legal a 
Deltebre i Sant Jaume d’En-
veja. En dos operatius al delta 
de l’Ebre la setmana passada, 
els agents de la Guàrdia Civil 
i els inspectors de pesca de 
la Generalitat van interceptar 
73 quilos de peix i 15 quilos 
de tellerines que no disposa-
ven de la documentació re-
querida, ni havien passat per 
les llotges corresponents. 
Es van obrir obert diverses 
actes administratives per in-
compliment de la normativa. 
Un dels denunciats té ante-
cedents per activitats simi-
lars.

Rutes literàries 
per Sant Tomàs 

a l’Institut 
Dertosa 

Amb motiu de la celebració 
de Sant Tomàs, el patró dels 
estudiants, l’Institut Derto-
sa ha organitzat quatre rutes 
literàries, mantenint una tra-
dició que ha estat arrelada a 
l’institut durant dècades.
Totes les rutes han estat 
dissenyades pel professor 
d’anglès i d’alemany Emigdi 
Subirats, que també les coor-
dinarà. Les activitats tindran 
lloc al parc municipal en sis 
punts determinats: el passeig 
central, la locomotora, el 
bar, la font, la llotja i l’espai 
Vergés. Amb aquestes rutes 
literàries es busca fomentar 
l’interès per la literatura i la 
cultura entre els estudiants, 
alhora que honra el llegat 
cultural de la comunitat.

El Consell Comarcal del Baix Ebre 
inaugura la il·luminació del tram de Via 

Verda que uneix Roquetes amb Jesús

Aquest dimarts 28 de gener, 
el president del Consell Co-
marcal del Baix Ebre, Toni 
Gilabert, la diputada de la Di-
putació i vicepresidenta del 
Patronat de Turisme de la Di-
putació–Terres de l’Ebre, Iris 
Castell, un representant de 
l’IDECE, i els alcaldes de Ro-
quetes i Jesús, han presentat 
la nova il·luminació del tram 
de Via Verda que uneix els dos 
municipis. “Es tracta d’un tram 

de relativament poc recorre-
gut, però de vital importància 
per a la comarca, un tram de 
Via Verda molt concorregut, 
popular per als ciclistes i per-
sones que es mouen entre 
els dos municipis, i que amb 
aquesta il·luminació fotovol-
taica augmentarà el seu ús i 
facilitarà la mobilitat sosteni-
ble a la comarca”, ha afirmat 
el president del Consell Co-
marcal, Toni Gilabert.

Programa de 
Formació

Professional 
Ocupacional

Més de trenta persones for-
maran part de la nova edició 
del programa de Formació 
Professional Ocupacional 
DUAL (FPO DUAL), un pro-
grama del SOC que ofereix 
el Consell Comarcal del Baix 
Ebre, i que en aquesta edi-
ció 2025 compta amb dues 
línies, una de Soldadura i una 
altra d’Auxiliar de Comerç 
i Logística. “Aquestes dues 
línies sorgeixen del treball 
previ que s’ha realitzat des 
del Baix Ebre Avant per de-
tectar quins són els sectors 
amb més necessitats de per-
sonal a la comarca”, ha afir-
mat el president del Consell 
Comarcal del Baix Ebre, Toni 
Gilabert. 
Una oportunitat per millorar 
l’ocupabilitat i formar-se en 
dos sectors claus a la co-
marca.

L’Ajuntament de l’Aldea ha ce-
lebrat la recepció oficial dels 
primers nadons del 2025, la 
primera aldeana de l’any, Ma-
nassa El Montaser, va néixer 
l’1 de gener i és filla de Ah-
med El Montaser i Hakima El 

Recepció 
oficial

als primers 
nadons
de l’any 

2025 

L’ALDEA

X X X X D E J O 

MA´S ESPA-

CIO PARA 

QUE SE VEA 

EL CARTELL

Ouafi. Uns dies més tard, el 
3 de gener, va arribar el pri-
mer aldeà de l’any, Martí Rios 
Ferrando, fill de Juan Nicolás 
Rios Gordillo i Núria Ferran-
do Blesas.
En reconeixement a aquest 

moment tan especial, l’alcal-
de, Xavier Royo, juntament 
amb Irene Negre, Tinenta 
d’Alcaldia, i la regidora Ber-
ta Royo, van fer entrega d’un 
obsequi commemoratiu als 
dos nadons.

El diumenge 2 de febrer, 
a les onze del matí, està 
previst l’inici de les curses 
del III Cros de Paüls amb 
el que es tancarà el ca-
lendari de cros escolar del 
Baix Ebre dels Jocs Espor-
tius Escolars de Catalunya. 
En total es disputaran 14 
curses de 16 categories 
diferents. Començaran els 
juvenil i cadets masculins, 
que recorreran una dis-
tància de 2.250 metres, la 
mateixa de les de la moda-
litat femenina. Continua-
ran els infantils amb 1.650 
metres per a nois i noies, 
als alevins 1.200 metres, 
benjamins 600 metres, 
prebenjamins 450 metres, 
per acabar amb els més 
menuts en dos grups dife-
rents d’edat, els patufets, 
que correran 100 metres. 
L’organització a càrrec del 
Consell Esportiu del Baix 
Ebre i l’Ajuntament ha pre-
vist a la zona esportiva, al 
costat de la piscina, un es-
pai habilitat per estacionar 
tots els vehicles.

PAÜLS
III Cros 

escolar, el 
 2 de febrer

Els sindicats USTEC i CGT 
han desconvocat la mar-
xa lenta de vehicles contra 
l’eliminació de línies públi-
ques a Tortosa, prevista per 
al 5 de febrer, després que 
el Departament d’Educa-
ció hagi fet “marxa enrere”, 
segons les formacions de 
defensa dels drets dels tre-
balladors. Amb tot, els dos 
sindicats asseguren que 
s’han assabentat de les “in-
tencions” del Departament 
de tancar línies a Delte-
bre, Amposta, Móra d’Ebre 
i la Ràpita. Per això anunci-
en que s’organitzaran amb 
les comunitats educatives 
d’aquestes altres localitats 
per “convocar noves mo-
bilitzacions”. USTEC i CGT 
exigeixen que no hi hagi 
cap tancament a l’educació 
pública ebrenca.

EDUCACIÓ
Desconvoquen 

la marxa 
lenta contra 
l’eliminació 

de línies 
públiques

La Guàrdia Civil 
intercepta un 
centenar de quilos 
de peix i marisc 
il·legal 
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El passat 24 de gener es va posar en 
marxa a Kalamata (Grècia) el projec-
te europeu ‘OTRart “Transformar els 
residus en art”’, una iniciativa impul-
sada pel programa ‘Europa Creativa’ 
per abordar el problema creixent dels 
residus a la Mediterrània a través de 
l’art. Amb un pressupost de 200.000 
euros i una durada de 19 mesos, el 
projecte compta amb la participació 
de sis països: Grècia, Itàlia, Espanya, 
França, Croàcia i Malta.
La iniciativa compta amb socis com  la 
‘Fundació Cultural Rutes de l’Olivera’ 

de Grècia l’’Associació Ruta Europea 
de la Ceràmica’ d’Itàlia, la ‘Manco-
munitat Taula del Sénia’ d’Espanya, la 
‘Universitat d’Avinyó’ de França, l’’As-
sociació Croata de Turisme Rural’ i la 
‘Fundació ‘Iniciant-se’’ de Malta, a més 
de la plataforma francesa ‘Waste of 
Arts’.
‘OTRart’ té com a objectiu principal 
sensibilitzar la societat sobre la ges-
tió de residus en entorns urbans, ru-
rals i marins, promovent el reciclatge i 
pràctiques sostenibles mitjançant ac-
tivitats creatives. (LPR)

El Territori Sénia participa
en el projecte europeu d’art 

sostenible OTRart

El Consell Comarcal del 
Montsià està treballant en 
la creació d’un refugi d’ani-
mals que permeti gestionar 
de forma unificada els ca-
sos d’animals abandonats 
a la comarca. Segons Neus 
Sancho Sanz, secretària de la 
Comissió de Medi Ambient, 
aquest projecte respon a la 
necessitat de trobar soluci-
ons col·lectives davant els 
recursos limitats dels ajunta-
ments. “És una problemàtica 
que afecta tota la comarca, 
i volem fer-ho bé i garantir 
que el refugi funcioni com 
cal”. Després de dues reuni-
ons inicials, s’han posat so-
bre la taula dos projectes: 
un a Santa Bàrbara, que ne-
cessitaria actualitzacions, i 
un altre a Amposta, basat en 

El Montsià aposta per una gestió 
unificada dels animals abandonats 

amb un refugi comarcal

CONSELL

X X X X D E J O 

MA´S ESPA-

CIO PARA 

QUE SE VEA 

EL CARTELL

l’ampliació de l’actual pro-
tectora. “Hem d’avaluar qui-
na de les dues opcions és 
més viable i apropiada per a 
les necessitats del territori” 
ha explicat Sancho Sanz.
El projecte també se basa 
en aprendre de l’experiència 
d’altres consells comarcals, 
com el del Ripollès. “Hem 
contactat amb la persona 
responsable i hem analitzat 

el seu model de gestió, que 
podria adaptar-se al Mont-
sià; mos han convidat a vi-
sitar-los per entendre millor 
com funcionen”. La iniciati-
va inclou un treball conjunt 
amb protectores locals, re-
gidories de benestar animal 
i altres actors implicats per 
garantir una implementació 
exitosa.
La Plana Ràdio.

Les activitats programades 
a l’aire lliure, a la plaça de 
davant la biblioteca, amb 
motiu del desè aniversa-
ri de la Biblioteca Sebas-
tià Juan Arbó, van ser un 
èxit de participació festiva, 
el cap de setmana passat. 
Una plaça que va arran-
jar-se per a l’ocasió, amb la 
instal·lació d’un escenari, 
una vela per fer ombra, un 
espai amb servei de barra i 

LA RÀPITA
Desè aniversari de la 
Biblioteca Municipal 
Sebastià Juan Arbó 

taules i un altre amb carpes 
on es van instal·lar les para-
des de les llibreries locals: 
Gràfiques Castellà, La Pau, 
LleTres i el Col·lectiu Can-
somiatruites. La regidora 
de Cultura, Noelia Bel-
monte, va voler agrair als 
micròfons de Ràdio Ràpita, 
la implicació de les entitats 
locals en aquest aniversa-
ri. Les activitats van reunir 
més de 700 persones.
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MONTSIÀ
El Consell gestiona

més d’1,5 ME en ajuts
d’educació durant el

curs escolar 2023-2024

ALCANAR
S’aprova un pressupost 

històric per al 2025
El passat divendres, 17 de ge-
ner, en sessió extraordinària 
del ple municipal, l’Ajunta-
ment d’Alcanar va aprovar el 
pressupost per a l’any 2025, 
que ascendeix a 13,4 milions 
d’euros. “Aquesta xifra rè-
cord ha estat descrita com 
a històrica” pel primer tinent 
d’alcalde i regidor d’Hisenda 
i Economia, Marc Chavalera, 
qui ha destacat l’equilibri en-
tre les inversions estructurals i 
l’atenció a les persones.
El pressupost prioritza inversi-
ons estratègiques com “l’obra 
de millora dels Codonyers, 
el manteniment i les millores 
urbanes a Alcanar Platja i el 
tancament de les pistes po-
liesportives de les Cases. A 
més, es promourà l’eficiència 
energètica amb la remodela-
ció de la Llar de Jubilats de les 
Cases, optimitzant-ne tots els 
tancaments.
En l’àmbit cultural, es manté 
la intensitat d’accions de l’any 

anterior, reafirmant l’apos-
ta per consolidar Alcanar 
com un referent cultural a la 
comarca”. D’altra banda, el 
pressupost destina “una parti-
da significativa al reforç dels 
drets socials, duplicant els 
recursos per a famílies i pro-
jectes de conciliació famili-
ar. Aquest augment permetrà 
implementar més activitats de 
lleure infantil i familiar, res-
ponent a les necessitats de 
la ciutadania. Així mateix, es 
destinaran recursos a la dis-
posició de pisos per a la ur-
gència d’habitatge de forma 

El Grup Ence compra
la planta de biometà

LA GALERA

El mes de febrer arriba car-
regat d’activitats a l’espai 
cultural Lle.3 de la Ràpita 
amb la programació de di-
versos i diferents Vermuts 
Literaris, per a tots els pú-
blics i entrada lliure per a 
tothom. Demá dissabte, 1 
de febrer, l’escriptor d’Am-
posta, Jesús Serrano, farà 
un contacontes amb l’obra 
'Lola i els contes', en una 
experiència màgica que 
farà les delícies dels més 
petits, i també dels més 
grans, perquè es tracta 
d’un recull d’històries que 
passen en indrets i pobles 
del Montsià, llocs on hem 
estat o dels quals n’hem 
sentit a parlar. Serrano ja ha 
publicat, diversos llibres de 
contes infantils.

LA RÀPITA

El Grup Ence ha comprat la 
planta de biometagàs de la 
Galera (Montsià). La compa-
nyia, líder europea en pro-
ducció de cel·lulosa d’eu-
caliptus i primera empresa 
espanyola en produir ener-
gia renovable amb biomassa 
agrícola i forestal, entra al 
mercat del biogàs amb 28 
projectes en cartera i l’ob-
jectiu de produir 1.000 GWh 
el 2030. La planta de la Gale-
ra pot produir 50 GWh de bi-
ometà a l’any, i és la primera 
a Catalunya que ha injectat 
a la xarxa de gasoductes de 
transport. Ence l’ha com-

prat a la societat que la va 
impulsar, formada per dues 
cooperatives de més de 400 
associats i 38 socis, sobretot 
productors i ramaders del 
territori. No ha transcendit la 
xifra de venda. Ence adapta-
rà les instal·lacions “als seus 
estàndards mediambientals”.

puntual, garantint una respos-
ta ràpida a situacions d’emer-
gència residencial”. “Aquest 
pressupost és una mostra del 
compromís del govern muni-
cipal amb el futur del muni-
cipi i amb les necessitats dels 
seus veïns i veïnes”, assegura 
Chavalera. “Hem aconseguit 
equilibrar el creixement urba-
nístic i les inversions amb una 
atenció especial a les per-
sones, que són el centre de 
totes les nostres polítiques. 
El pressupost del 2025 serà 
un punt d’inflexió per al mu-
nicipi, ja que representa una 
posada a punt tant d’Alcanar 
com de les Cases i Alcanar 
Platja, donant continuïtat a 
projectes amb anys d’història 
que, per fi, seran una realitat”. 
El pressupost s’emmarca “en 
la projecció d’un Alcanar mo-
dern i sostenible, posant les 
bases per a un municipi més 
eficient i adaptat a les neces-
sitats de la seva població”.

Vermuts 
Literaris aquest 

febrer a Lle.3

La companyia vol 
produir 1.000 GWh 
el 2030 i ja té una 

trentena de projectes 
en cartera

Museïtzació del 
jaciment de la 
Ferradura-Els 

Castellets

S JAUME

El passat desembre va fi-
nalitzar la campanya ar-
queològica "Socialització 
del jaciment arqueològic 
de la Ferradura–Els Caste-
llets". Els treballs suposen 
un nou pas endavant en la 
posada en valor d’aquest 
emblemàtic jaciment pro-
tohistòric que va ser el 
referent de la 1ª Edat del 
Ferro a Catalunya. La cam-
panya ha comptat amb un 
pressupost de 16.918,47 
euros i ha estat finançada 
pel Departament de Cul-
tura mitjançant la línia de 
subvencions a municipis i a 
comarques per a inversions 
en la gestió del patrimoni 
arqueològic i paleontolò-
gic.

Sant Jaume d’Enveja viurà la 
festa de Sant Antoni aquest 
diumenge, dia 2 de febrer. 
A les 9 del matí hi haurà la 
concentració i l’esmorzar a 
l’aparcament de l’escola. A les 
11 hores tindrà lloc la sortida 
i la processó per la població. 
A les 12.30 hores, benedicció 
davant la parròquia del muni-
cipi. 
Posteriorment, dinar al Casal 
Municipal. 
Així mateix, Sant Jaume d’En-
veja celebrarà en aquesta jor-
nada festiva de diumenge una 
nova edició dels Tres Tombs 
de Sant Antoni.

ULLDECONA
Festa

de Sant
Antoni, 

diumenge
El Consell Comarcal del 
Montsià referma el seu com-
promís per continuar treba-
llant per garantir una edu-
cació inclusiva, equitativa i 
de qualitat al Montsià. "Des 
de l’Àrea d’Ensenyament es 
treballa perquè tot l’alumnat 
de la comarca tingui accés 
a l’educació d’una manera 
digna. En són una prova els 
1.683.732,99 euros que hem 
gestionat durant el curs es-
colar 2023-2024", comenta 
Frank Pérez, conseller co-
marcal d’Ensenyament.
La gran part de la despesa 
total pertany als 1.438 ajuts 
individuals de menjador es-
colar repartits en sis distri-
bucions. Suposen una des-

pesa global d’1.164.509,80 
euros. 877 ajuts van cobrir el 
100% del cost del menú es-
colar. 561 van cobrir el 70% 
del cost del menú escolar.
A més, s’han abonat els cos-
tos del menjador escolar 
obligatori a 111 alumnes. 
Pel curs 2024-2025, fins ara 
s’han fet dues convocatòries 
d’ajuts de menjador escolar, 
que han suposat una adjudi-
cació global d’1.656.060,23 
euros, repartida en 1.503 sol-
licituds. Hi ha ajuts pendents 
de convocatòria, els indivi-
duals de desplaçament del 
curs 2024-2025 i els de per 
a l’assistència a les llars d’in-
fants dels cursos 2023-2024 
i 2024-2025.
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El ple del Consell aprova
l’oferta pública d’ocupació
per reduir la temporalitat

RIBERA D’EBRE

En els propers dies 
seguiran els contactes 
amb l’Institut Català 

del Sòl

El Consell Comarcal ha ce-
lebrat el ple ordinari en què 
s’ha aprovat l’Oferta Públi-
ca d’Ocupació (OPO) per a 
l’any 2025. Aquesta mesura 
s’emmarca dins l’estratègia 
de reducció de la tempora-
litat en l’ocupació pública 
estructural, amb la finalitat 
d’ajustar-se durant els prò-
xims tres anys al màxim le-
gal del 8% establert per la 
Llei 20/2021. El president, 
Francesc Barbero, destaca 
que “el pla és clau per as-
segurar l’estabilitat laboral 
dels treballadors públics i, 
alhora, millorar la qualitat 

dels serveis que oferim a la 
ciutadania”. Durant el ple 
també s’han aprovat altres 
punts. La ratificació de l’in-
forme sobre la modificació 
dels estatuts de la MIDIT 
(Mancomunitat d’Iniciati-
ves pel Desenvolupament 
Integral del Territori), de la 
qual forma part Tivissa, i 
l’addenda del conveni del 
Contracte Programa amb el 
Departament de Drets So-
cials i Inclusió per als anys 
2024-2025. 
La consellera Ma del Car-
men Ríos Moreno va fer la 
presa de possessió.

MÓRA D’EBRE
Rubén Biarnés: “Anem de la mà 
d’Acció per tal d’optimitzar els 
resultats dels Fons Nuclears”

L’alcalde de Móra d’Ebre, Ru-
bén Biarnés, ha destacat el 
treball conjunt realitzat amb 
l’Agència per a la competiti-
vitat de l’empresa de la Ge-
neralitat de Catalunya (AC-
CIÓ) per tal d’aconseguir el 
millor resultat possible en el 
desplegament del Fons de 
Transició Nuclear. Per això, la 
màxima autoritat morenca ha 
posat en valor la predisposi-
ció de les dues institucions 
a treballar en benefici dels 
interessos econòmics i em-
presarials de la capital de la 
Ribera d’Ebre.
“Estem anant de la ma d’AC-
CIÓ per donar suport a les 
diferents iniciatives i projec-
tes empresarials que han triat 
Móra d’Ebre com escenari on 
ubicar-se, i hem rebut una 
sincera predisposició a col-
laborar per tal de fer possible 
l’ampliació del polígon indus-
trial i a traslladar informació 

de primera mà a les empre-
ses que mantenen contactes 
amb l’oficina municipal del 
Fons de Transició Nuclear i 
volen aprofitar aquest pro-
grama de desenvolupament 
socioeconòmic i de transició 
energètica de les zones afec-
tades per l’impacte ambien-
tal de la producció d’energia 
elèctrica nuclear”, ha indicat 
Biarnés. La setmana passada, 
una delegació de l’Ajunta-

ment va reunir-se amb Joan 
Martí, director d’estratègia 
empresarial d’ACCIÓ, per 
abordar inversions que apor-
tarien valor al territori i l’arri-
bada de talent a la comarca.

MÓRA LA NOVA

El conseller d’Agricultura, 
Òscar Ordeig, ha celebrat 
l’inici de les obres per por-
tar aigua del riu Ebre fins a 
l’embassament dels Guia-
mets, que han de permetre 
que la Comunitat de Re-
gants del Baix Priorat pugui 
fer un reg de suport a 1.400 
hectàrees. Uns treballs que 
s’han d’enllestir en els prò-
xims vuit mesos. 
“El Priorat té futur si gene-
rem les infraestructures i 

Inici de les obres per abastir 
els regants del Baix Priorat

volem que els agricultors 
tinguin viabilitat i capacitat 
per fer la seva activitat”, ha 
manifestat Ordeig, que ha 
remarcat que cal “evitar la 
desertització del territori”. 
Alhora, ha indicat que ela-
boraran el pla de regadius 
2025-2040 per “modernit-
zar el conjunt de regadius”, 
ja que segons ha dit, el 50% 
no ho està i això “un país 
modern com Catalunya no 
s’ho pot permetre”.

23a edició 
de la Fira 

Intercomarcal 
de l’Oli

Móra la Nova va celebrar el 
cap de setmana passat, la 
23a edició de la Fira Inter-
comarcal de l’Oli, al Pave-
lló Firal. La inauguració va 
anar a càrrec de Laura Rua-
na, subdirectora general 
d’Empreses Agroalimentà-
ries, Qualitat i Gastronomia. 
Ruana va deixar les portes 
obertes a que Móra la Nova 
aculli els Premis Millors Olis 
d’Oliva Verge Extra de Ca-
talunya, en dos anys. En-
guany, a causa de la baixa 
producció d’oli, va haver-hi 
una davallada d’expositors. 
Tot i això, durant el cap de 
setmana un bon nombre de 
visitants van gaudir de les  
moltes activitats.

La Passió arriba 
enguany al seu 
30è aniversari

TERRA ALTA

En el marc de les Festes de 
Sant Sebastià, Vilalba dels 
Arcs ha presentat el cartell 
de la 30a edició de la Passió. 
Enguany, per commemorar 
aquesta efemèride també 
s’ha preparat un petit espot 
per patrocinar-la. La Passió 
de Vilalba recull la vessant 
més social de la història bí-
blica dels últims dies de Je-
sús, d’aquí la importància de 
la gent del poble i sobretot 
de les dones, que cobren un 
especial protagonisme des 
del primer moment fins arri-
bar al peu de la creu. 
Les representacions d’en-
guany es duran a terme el 
Dijous Sant a les 21:30 hores 
i el Dissabte Sant a les 17h.

El director territorial de Sa-
lut, Ferran Roche-Campo, 
ahir dijous es va reunir al 
Consell Comarcal amb re-
presentants de l’ens i els 
alcaldes de la comarca per 
abordar la situació de la 
Terra Alta en l’àmbit de la 
salut, i explicar les diferents 
línies que es treballen des 
del Govern. D’altra banda, 
dimecres, a la seu del Con-
sell Comarcal, es va fer una 
reunió entre l’equip co-
marcal de la Terra Alta per 
a l’abordatge de les violèn-
cies masclistes. A la reunió 
hi va assistir Mercè Guirao 
Vilàs, directora dels serveis 
territorials d’Igualtat i Fe-
minismes.

VILALBA
Reunió amb 
el director 

territorial de 
Salut
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PREMIS PERIFÈRIC
‘Què era Ilercavònia?’

Tortosa enceta els Premis PE-
RIFÈRIC amb quatre confe-
rències sobre història, cultura 
i economia, per conèixer ‘Què 
era Ilercavònia?’ L’arqueòleg 
de Vinaròs, Arturo Oliver, trac-
tarà, el dijous 6 de març: “Pro-
blemàtica d’un territori poc 
definit”.
L’historiador de Tortosa, Ja-
cobo Vidal, ampliarà la part 
històrica el dijous 13 de març: 
“Els constructors del bisbat en 
època medieval i moderna”.
El sociolingüista Miquel Àngel 
Pradilla (Rossell) intervendrà el 
dijous 27/03: “Llengua i iden-
titat: els parlars transfronterers 
d’un territori imaginat”.

Vanessa Troncho tancarà el ci-
cle amb la part econòmica, el 
dijous 3 d’abril. “Potencialitats 
econòmiques de les comar-
ques al nord i al sud de l’Ebre”.
La Gran Gala dels Premis PE-
RIFÈRIC es farà a Amposta el 
dijous 10 d’abril, i a nou setma-
nes de l’esdeveniment ja hi ha 
més d’un centenar de places 
confirmades. 
Cal tenir en compte que s’en-
treguen 52 premis que sorgi-
ran d’entre 150 finalistes, 89 
persones que han format part 
dels jurats, i el més important: 
un territori -la Ilercavònia-, 
que celebra una trobada políti-
co-social.

La Policia Local de l’Ampo-
lla continua avançant cap 
a un model més sostenible 
amb accions concretes per 
reduir l’impacte ambiental.
Actualment, la gran ma-
joria de les denúncies es 
gestionen de manera to-
talment digital, mitjançant 
l’aplicatiu policial i l’ús de 
tauletes, reduint així l’ús 
de paper en el dia a dia. 
Aquesta transformació di-
gital reflecteix el compro-
mís de la Policia Local amb 
la digitalització i la cura del 
medi ambient.

L’AMPOLLA
La Policia Local 

 gestiona la 
gran majoria de 

les denúncies 
de manera

 digital

IX Descens 
del Meandre

L’AMETLLA

Des de la seva fundació, el 
1995, el Club Nàutic Flix 
(CNF) ha crescut en nom-
bre de socis i disciplines 
esportives, així com ha 
buscat la promoció d’ac-
tivitats competitives i lúdi-
ques. Una de les competi-
cions més populars entre 
els remadors i remadores 
catalans, i que organitza-
va el Club Nàutic Flix, és 
el Descens del Meandre. 
Aquesta competició es di-
videix en dues. La primera 
d’elles consisteix en l’or-
ganització d’un torneig en 
format sprint, una com-
petició nova i innovadora 
dins el rem. La segona part 
consisteix en una regata 
de llarga distància de qua-
tre quilòmetres al llarg de 
l’emblemàtic meandre que 
envolta la població. El Des-
cens tindrà lloc demà dia 1. 

L’Ajuntament, a través de la 
regidoria de Medi Ambient i 
Benestar Social, ha arribat a 
un acord amb el Centre de 
Menors No Acompanyats de 
Sant Jordi, per tal que siguin 
els responsables del control 
de la colònia de gats de la ur-
banització Marina Sant Jordi. 
A la urbanització hi habita 
una colònia d’una trentena 
de gats, del control de la qual 
fins ara, se n’estava fent càr-
rec una voluntària, la qual, 
ja no se’n pot encarregar. I 
les voluntàries i voluntaris 
de l’entitat Progat, dedicada 
al control de les colònies de 
gats del nucli urbà, ja va molt 
carregada de tasques i se’ls 
feia molt complicat controlar 
la urbanització. 

FLIX
Colònia de gats 
de Marina Sant 

Jordi

COL·LEGI DE PERIODISTES 
VI Nit de la Comunicació

La 6a Nit de la comunica-
ció, organitzada per la De-
marcació de Terres de l’Ebre 
del Col·legi de Periodistes de 
Catalunya (CPC), va aplegar 
companys i companyes de 
professió, per a reconèixer la 
trajectòria de professionals 
del periodisme i de la comu-
nicació ebrencs i amb lligams 
amb el nostre territori. Un 
acte, enguany, especialment 
emotiu i reivindicatiu.
Els homenatjats en aquesta 
edició han estat el periodista 
d’esports tortosí Enric Algue-
ró, que ha treballat sobretot 
en la premsa escrita i la ràdio. 
El periodista i col·legiat Gui-
llem Carles, de Masdenverge, 
impulsor de l’agència Sord 
Press amb la que apropa la in-
formació a les persones sor-
des. Amb 77 anys actualment 
és el més veterà dels periodis-
tes acreditats al Parlament de 
Catalunya, i dirigeix l’espai de 
notícies en llengua de signes 
Magazine, i l’espai de confe-
rències Tribuna Oberta. Gui-
llem Carles va reivindicar l’ús 
de les tecnologies i la Intel·li-

gència Artificial per ajudar en 
la comunicació a les perso-
nes sordes. El fotoperiodista, 
Joan Puig, fotògraf corres-
ponsal del Diari de Tarragona, 
de Reus Diari i d’El Periódico 
de Catalunya, va tenir unes 
emotives paraules pels més 
de 150 periodistes assassinats 
a la invasió de Gaza, i va reco-

llir els aplaudiments dels as-
sistents quan va demanar que 
les organitzacions de premsa 

han d’insistir a posar en valor 
la feina dels i de les periodis-
tes a les zones de conflicte. 
La periodista de Ràdio Televi-
sió Espanyola, Pilar Ribas, que 
també va passar pel mitjà de 
televisió d’aquesta mateixa 
emissora, i en els seus inicis, 
per mitjans locals i territori-
als com el Diari de Tarragona, 

Com Ràdio o Nou Diari. Ribas 
va recordar que la feina del 
periodista no és gens fàcil, ni 
tan sols idíl·lica com la gent es 
pensa, però que som una part 
essencial de qualsevol demo-
cràcia. També va haver-hi un 
petit record per a dos com-
panys traspassats l’any pas-
sat, el que va ser durant molts 
anys corresponsal de Catalu-
nya Ràdio a Alemanya, Joan 
Esteller, i el director de l’ac-
tual U-Ràdio, Joan Nadal.
Pel que fa al Premi Talent 
2024, aquesta distinció es va 
lliurar al periodista i escriptor 
Toni Orensanz. 
Seguidament al lliurament 
dels diferents reconeixe-
ments, es va donar la benvin-
guda als nous col·legiats de la 
Demarcació.
L’acte el van tancar el presi-
dent de la Demarcació, Josep 
Baubí, i el degà del Col·legi, 
Joan Maria Morros. 
Tots dos van aprofitar per  
animar a la participació en 
el VII Congrés de Periodistes 
de Catalunya, que se celebrà 
el pròxim mes de novembre, 
en el marc dels actes de ce-
lebració dels quaranta anys 
del Col·legi de Periodistes de 
Catalunya.

Al novembre, se
celebraran els 40 

anys del Col·legi de 
Periodistes de Catalunya
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negociació”, s’ha arribat a 
un acord amb Junts per tirar 
avant el nou reial decret amb 
la “pràctica totalitat” de me-
sures socials i econòmiques 
que es plantejaven, entre 
elles, en matèria de vivenda, 
pensions, transport públic o 
per la DANA del passat 29 
d’octubre.
Fruit de l’acord, la proposi-
ció no de llei superarà el fil-
tre de la Mesa del Congrés a 
la pròxima reunió, que tindrà 
lloc, previsiblement, dimarts  
4 de febrer. Després caldrà 
que la iniciativa quedi inclo-
sa a l’ordre del dia del ple, fet 
que encara podria trigar set-
manes a produir-se.

El Govern espanyol confia que 
l’acord amb Junts facilitarà la 
negociació dels pressupostos

L‘executiu espanyol es mos-
tra optimista sobre la nego-
ciació dels pressupostos ge-
nerals de l’Estat per al 2025, 
que fins ara no ha presentat 
per manca d’entesa amb els 
grups. Després de l’acord 
d’aquesta setmana amb 
Junts sobre el decret de 
l’escut social, el ministre de 
la Presidència, Félix Bolaños, 
ha afirmat que els acords fan 
“més fàcil aconseguir altres 
acords” i en aquests mo-
ments hi ha “un clima de di-
àleg” que fa factible abordar 
la negociació dels comptes.
L’acord assolit aquest di-
marts per al nou decret de 
mesures socials de l’executiu 
espanyol inclou el compro-
mís del PSOE de permetre la 
tramitació de la iniciativa a la 
Mesa del Congrés. 
Llavors, la crisi pel rebuig al 
decret òmnibus ja “ha fina-
litzat”. 
El president del Govern, Pe-
dro Sánchez, ha anunciat 
que, “després d’una llarga 

Esquerra Republicana proposa 
mesures per protegir els 

consumidors davant el frau en 
pagaments electrònics

El grup Republicà al Congrés 
dels Diputats ha presentat 
una proposició no de llei per 
garantir una major protec-
ció als consumidors enfront 
de l’increment dels fraus en 
pagaments electrònics, que 
s’han disparat en els darrers 
anys. Es tracta d’una proposta 
que inclou diverses mesures 
per lluitar contra les estafes 
en transaccions financeres en 
línia, amb un enfocament es-
pecial en les plataformes tec-
nològiques i les institucions 
financeres.
El senador republicà, Jordi 
Gaseni, ha destacat que “hi 
ha moltes persones i famílies 
afectades, i cada vegada va a 
més, amb uns fraus dels quals 
els bancs sovint defugen la 
seva responsabilitat. Hi ha els 
mitjans per evitar els fraus i 

les entitats financeres tenen 
una responsabilitat a l’hora 
d’evitar-ho”.
Segons dades del Banc Cen-
tral Europeu, les operacions 
fraudulentes van assolir els 
4300 milions d’euros el 2022, 
una tendència que es man-
té en el primer semestre de 
2023. A l’Estat espanyol, “les 
reclamacions al Banc d’Espa-
nya han arribat a nivells his-
tòrics, amb més de 12.000 
expedients només l’any pas-
sat, molts dels quals relacio-
nats amb fraus en pagaments 
amb targeta i transferències”, 
ha explicat Inés Granollers, 
diputada del grup Republicà 
i presidenta de la Comissió 
d’Indústria i Turisme al Con-
grés. 
“Són operacions basades en 
estafes”.

El grup Griñó nega 
irregularitats en la 

importació de residus 
italians a Catalunya

El grup Griñó, l’empresa 
lleidatana investigada per 
la Guàrdia Civil pel pre-
sumpte abocament il·legal 
d’escombraries proce-
dents d’Itàlia a Catalunya 
i a Conca, defensa la le-
galitat d’aquesta activi-
tat i nega “de forma ca-
tegòrica les acusacions 
sobre els seus empleats i 
les societats del grup”. En 
un comunicat fet públic 
aquest dilluns, l’empresa 
assenyala que el trasllat 
de residus transfronterers 
és “perfectament legal” 
i no arriba al 2,5% de la 
seva activitat de negoci. 
En aquest sentit, la com-
panyia afirma que hi ha 
38 empreses a Catalunya 
que es dediquen a la im-
portació d’uns 2 milions 
de tones de residus cada 
any, mentre que les acusa-
cions contra ells estan re-
lacionades amb el trasllat 
“de tot just 40.000 tones a 
l’any”.

Reunió d’Alcaldes i Alcaldesses per debatre la possible implantació del 
nou Hospital de les Terres de l’Ebre i abordar diverses problemàtiques 

relacionades amb el sistema sanitari
Tal com s’ha informat en la 
notícia de la plana 3, un to-
tal d’11 alcaldes i alcaldes-
ses de municipis de les co-
marques del Baix Ebre i del 
Montsià, juntament amb el 
Consell Comarcal del Baix 
Ebre, van fer una reunió 
que va tenir lloc a l’Aldea, 
per abordar temes com la 
importància de determinar 
l’emplaçament adequat per 
al nou hospital. “Aquest ha 
de complir amb diversos 
criteris, com ara la connexió 
de mobilitat i accessibilitat, 
l’equidistància respecte a 
les zones amb més densitat 
de població, així com la vi-
abilitat urbanística”. A més, 
s’ha insistit en la necessitat 
“de donar prioritat a la cons-
trucció del nou equipament 
sanitari per atendre amb ce-

L’ALDEA

leritat les necessitats sani-
tàries del territori”. Durant 
la reunió també s’ha posat 
de manifest la necessitat de 
millorar l’Hospital de Móra 
d’Ebre, un equipament clau 
per als habitants de la Ribe-

ra d’Ebre i la Terra Alta. Així 
mateix, s’ha reivindicat un 
reforç en l’assistència pri-
mària a través dels Centres 
d’Atenció Primària (CAP), 
així com la planificació i po-
sada en marxa de nous Cen-

Es va destacar la 
importància de concretar 

l’emplaçament 
adequat per al nou 

hospital

tres d’Urgències d’Atenció 
Primària (CUAP) a les zones 
d’alta densitat poblacional o 
amb elevada afluència turís-
tica.
Amb aquest front comú, es 
pretén reforçar les infraes-
tructures sanitàries i garan-
tir una atenció de qualitat 
per a tots els habitants de 
les Terres de l’Ebre. A la re-
unió hi han participat, a més 
de l’Ajuntament de l’Aldea, 
el de la Ràpita, Deltebre, 
l’Ampolla, l’Ametlla de Mar, 
Sant Jaume d’Enveja, l’EMD 
dels Muntells, Freginals, Ull-
decona, Masdenverge, Santa 
Bàrbara i el Consell Comar-
cal del Baix Ebre. 
S’havia convidat a Alcanar, 
Amposta, Perelló i Camarles, 
que finalment no han parti-
cipat.

L’acord amb Junts
permet tirar el nou reial 
decret amb la “pràctica 
totalitat” de mesures 
socials i econòmiques 
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1 CATALANA , 
PINTEN BASTOS 
La Federació ha fet un invent 
catastrófic de fer lligues de 
16 equips i amb 4 descensos 
des de la Lliga Elit fins a la 
segona catalana. Jo crec que si 
poséssim 100 xavals experts 
en matemàtiques i genis del 
futbol,   tots dirien que és una 
barbaritat. A la temporada 
15/16 hi va haver quatre des-
censos de Primera catalana: 
Reddis, Amposta, Torredem-
barra i Catllar. I ara anem camí 
dels mateixos. Camarles, la 
Sénia, Catllar i Canonja són els 
quatre últims i per molt que 
canviïn les coses, aquesta lliga 
la comanden els equips de 
Barcelona que són els primers 
set classificats. Dels quatre 
equips de la nostra província 
que se salvin tots és impos-
sible, que baixin dos és més 
probable i que baixin quatre 
és una possibilitat notable. 
El negatiu seria que per a la 
temporada vinent la 1a catala-
na es quede més orfe d’equips 
de la província, el positiu que 
potser veiem la propera cam-
panya una segona catalana 
plena d’equips de la província i 
potser ni un equip de Barcelo-
na. Segueixo pensant i ho vaig 
explicar la setmana passada: 
la 1 catalana no aporta res 
per als nostres equips, és una 
categoria en terra de ningú. 
Podria demostrar que en crear 
la Lliga Elit, que és una lliga 
trampa, i amb els tres grups 
de 1a. catalana, han matat el 
futbol provincial. La primera 
catalana està sentenciada i 
aquest any pot ser un desas-
tre per al futbol provincial. 

CELMA

LES 
COMPENSACIONS
Les darreres setmanes, equips 
de la Segona catalana han mos-
trat la seua preocupació pels 
descensos que poden haver-hi 
a Tercera. Clar, veient la situació 
d’equips de Tarragona a Pri-
mera catalana, és normal que 
puguin existir dubtes  pensant 
amb més descensos dels 4 que 
marca el Pla de competició. 
L’aclariment als clubs ha estat 
que, en principi, no hi haurà 
descensos compensats. Hi hau-
rà els 4 fixats al Pla. La interter-
ritorialitat és un desastre però 
en este sentit és positiva. Els 12 
descensos de Primera catalana, 
es compensen amb 12 ascen-
sos dels sis grups de Segona. 
Llavors, gràcies a l’invent de la 
interterritorialitat, els equips es 
poden moure d’un grup a l’altre 
per completar els 6 grups de 
16. O sigui, si hi ha descensos 
d’equips tarragonins de Prime-
ra, d’entrada ha de comptar-se 
que aniran al grup 6 de Segona 
(el nostre). I si en total hi ha 
més equips que els 16 al nostre 
grup,  els que sobren si són de 
Barcelona hauran de tornar a 
grups de Barcelona o si són de 
Tarragona hauran de canviar de 
grup per proximitat geogràfica. 
I ara anem a l’únic matís. Si 
baixen equips de 2a Federació 
i no en pugen de Tercera Fede-
ració, llavors si que pot existir la 
compensació. Si fos un descens 
més, a la segona catalana 
afectaria al pitjor cinquè per la 
cua dels sis grups. En tot cas, 
amb els equips que poden pujar 
de Tercera catalana, la Segona 
la lliga propera pot tornar a ser 
més local. 

MICHEL
LLIGA ELIT
Rapitenca-Vilafranca diumen 12h

PRIMERA
Tortosa E-Camarles  diumenge 17h
Santboià-la Sénia diumenge 12h
At Vilafranca-Ascó dissabte 18h

SEGONA
Cubelles-Amposta dissabte 18.45h
Aldeana-Gandesa diumenge 12 h
R Bítem-Pobla  diumenge 16h
Ulldecona-J i Maria diumenge 17h

TERCERA
Masdenverge-Ginestar dissab 16h
Roquetenc-Flix dissabte 16.30h
Camarles-Ampolla dissabte 16.30h
S Bàrbara-Catalònia dissabte 17h
Alcanar-Pinell SUSPÈS
Amposta-Mora la N dissabte 20h
Perelló-J i Maria diumenge 16h
Ametlla-la Cava diumenge 16.45h

QUARTA
Grup 32
Xerta-Olimpic diumenge 12h
Torre Esp-Gandesa diumenge 16 h
Fatarella-Horta diumenge 16h
Benissanet-Corbera diumenge 17h
Ascó-Aldover diumenge 17h
Grup 33
Ametlla-Campredó dissabte 15h
Tivenys-Catalònia dissabte 15.30h
J i Maria-la Sénia dissabte 16h
La Cava-Godall dissabte 17h
La Galera-S Jaume diumenge 16h

JUV LLIGA NACIONAL
Espanyol-Amposta dium 18.30h

JUV PREFERENT
Esc Valls-Rapitenca dissabte 16h

CADET PREFERENT
Tortosa E-Castelldefels dissab 16h
Amposta-Rapitenca diumenge 12h

FEMENÍ 2 DIVISIÓ
Ramon Sicart-Gandesa dis 19.15h
Aldeana-Icomar dissabte 19h

JUV FEM 2 DIVISIÓ
Amposta-Riudoms dissabte 18h
Esc Calafell-Roquetenc diume 17h

LA PROPERALLIGA ELIT

Tortosa Ebre-Camarles, el 
derbi de diumenge

Punt positiu a 
Sant Just (1-1)

i ara cal revertir la 
inèrcia a casa

   La Sénia va sumar 
tres punts d’or contra 

el Sant Cugat

* TORTOSA EBRE i CAMARLES 
s’enfrontaran diumenge en el 
derbi de la Primera catalana 
(17 h). Els de Balart tornen a la 
competició després del par-
tit ajornat el cap de setmana 
anterior a Ascó. Sancho, san-
cionat, serà baixa pels roigi-
blancs mentre que Nacho és 
dubte. Es podrà comptar amb 
Ion Perelló, que debutarà, i 
Ayuso.  Continuen sent baixa 
Dome, Aspa (operat esta set-
mana), Armengol, Roger Solà, 
Fornós i Povero (penja les 
botes). El Camarles recupe-
rarà efectius, després de les 
baixes de diumenge passat 
que van comportar que dos 
jugadors del filial fossin titu-
lars, amb 3 juvenils a la ban-
queta. Malgrat les adversitats, 
els camarlencs van plantar 
cara al líder, el Ciudad Coo-
perativa. El líder es va avançar 
aviat però el Camarles, cuer 
del grup, va igualar el partit. 
Els camarlencs van protes-
tar un penal clar a Quim no 
xiulat. A la represa, aviat, els 
visitants van sentenciar als 

primera minuts amb dos gols. 
Partit un xic crispat i del que 
cal passar pàgina (0-3).  
  
* L’ASCÓ torna a la competi-
ció visitant demà l’At Vilafran-
ca, un partit amb doble valor 
per fugir de la zona compro-
mesa.

* LA SÉNIA va guanyar diu-
menge passat el Sant Cugat 
(1-0). Un gol de Raul Vilaró 
va valdre un triomf vital per 
la permanència. Bona feina 
de l’equip, amb bona actitud 
i bona gestió de l’avantatge, 
amb intensitat. Propera jor-
nada, desplaçament al camp 
del Santboià.
La sanció de Callarisa (6 par-
tits) ha creat molt malestar. 
Soufiane, que entrenava amb 
l’equip, va debutar diumenge.     

La Rapitenca va empatar al 
camp del Sant Just, dissabte 
passat (1-1). Un empat meri-
tori i que ha de servir per can-
viar la dinàmica després de 
tres derrotes seguides. El cert 
és que l’equip rapitenc va sa-
ber sofrir i és que el Sant Just 
va generar opcions amb l’1-0, 
per decidir. La Rapitenca, que 
va reclamar i se li va anul.lar 
un gol per un fora de joc dub-
tós, va refer-se i en els darrers 
minuts va reaccionar i amb 
un gran gol d’Uri va empatar. 
La resposta dona confiança a 
l’equip.
Diumenge vinent (12 hores), 
partit clau per fer un salt de 

Un empat per canviar la 
dinàmica rapitenca

qualitat i esvair dubtes davant 
l’afició que no veu guanyar 
l’equip des del 17 de novem-
bre. I és que la Rapitenca ha 
perdut els darrers quatre par-
tits a la Devesa. Els lesionats 
milloren i cal destacar el de-
but a Sant Just del juvenil Ali-
gie Godal, el 6é en debutar i 
el 7é en jugar en el que por-
tem de temporada. 

Partit de Canal TE: 
L’Ametlla-la Cava
Diumenge 22.30 hores

Minut 91 a CANAL TE
Dilluns i dimarts a les 22.30 h
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Formació inicial de la Rapitenca, dissabte 
passat a Sant Just.

RESULTATS JORNADA 16
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GRUP 32

Aldover-Gandesa
Horta-Xerta

Torre Esp-Fatarella
Corbera-Ascó

Olimpic-Benissanet

GRUP 33

Ametlla-Catalònia
La Sénia-Tivenys

Campredó-la Cava
La Galera-J i Maria

Godall-S Jaume

LA TERCERA EN 1 MINUT
* LA CAVA va golejar l’Am-
posta B (5-1) en un partit en 
el que va oferir la seua millor 
versió, generant joc i ocasions. 
El pichichi De la Torre, amb 3 
gols, va ser protagonista. En 
porta 15. La Cava és líder. 

* EL MÓRA LA NOVA va 
guanyar a Alcanar on va 
patir fins el final (2-3). L’equip 
segueix competint tot i les  
adversitats. Amb un partit 
menys, continua a prop del 
líder.

* ION, president jugador de 
l’Alcanar, va explotar dimarts 
al programa Minut 91. La 
situació, fins ara sense camp 
per poder jugar i entrenar, 
és complicada. A més Ion va 
carregar contra els arbitratges. 
“No ajuden res,  i en el cas 
d’error, sempre és contra na-
tros. I ja portem unes jornades 
amb jugades importants en els 
partits. I no acostumo a parlar 
dels àrbitres però ara ho he 
de fer perquè això no es pot 
sostenir”.
* EL SANTA BÀRBARA in-
corpora al davanter Uri Labella 
(exOlimpic). Podria debutar en 
la jornada vinent. El Santa va 
aconseguir una victòria vital a 
l’Ampolla (3-5). Guanyava 1-3, 
però l’Ampolla va empatar. 
Llavors el juvenil Popa i Axel, 
de penal, van marcar. Final-
ment, el comitè d’Apel.lació va 
desestimar les al.legacions del 
Santa i se li dóna perdedor del 
partit contra l’Amposta B.

* EL MISTER DE L’AM-
POLLA, Gerard Capera, va 
lamentar “l’actitud de l’equip a 
la segona meitat. Espero que 
no torni a repetir-se”.
* CATALÒNIA I ROQUETENC 
van empatar en un derbi, 
disputat amb molt d’ambient 
(2-2). El Cata, a la represa, amb 
el 2-1, va poder decidir amb un 
penal, però Jordi Tomàs no va 
transformar-lo. El Roquetenc 
va acabar tenint opcions, 
empatant Quim amb una acció 
de qualitat. L’empat allunya 
al Cata de la segona plaça. El 
Roquetenc és manté quart.

* EL MASDENVERGE es recu-
pera després de dues derrotes, 
guanyant al camp del Jesús i 
Maria (0-3). Cristian, Dani, de 
falta, i Àlex Curto van marcar.
* EL FLIX no va poder assolir 
el tercer triomf seguit (1-3). 
El Perelló es va imposar, sent 
més contundent amb un Jack 
Cid letal, imparable i que va fer 
un hat tric. 3 golarros.   

* EL GINESTAR va sumar 
3 punts d’or per la salvació 
contra l’Ametlla (1-0). Un gol 
de penal, transformat per John, 
va acabar decidint. Als locals 
els costa molt transformar les 
opcions. Per la seua part, els 
caleros no reaccionen i ja estan 
en zona compromesa. Màxim, 
jugador recentment fitxat, va 
ser substituït amb molèsties. I 
ara, diumenge, dia de la Festa 
Major, la Cala rebrà el líder la 
Cava. (més info a la plana 21) 

** L’AMPOSTA va guanyar el 
Vista Alegre (3-1) i segueix 
creixent. Un gran gol de falta 
d’Eric va sentenciar avançada 
la represa. Els de Ferran són 
quarts amb els mateixos punts 
que el R-Bítem, tercer. Demà 
visiten al colider, el Cubelles. 
Abans del partit de l’Amposta, 
el juvenil de Lliga Nacional va 
jugar contra el Barça i també 
es va fer la presentació dels 
equips del club. 

** EL R-BÍTEM no va estar a 
l’altura de jornades prece-
dents i va sortir golejat del 
Camp Joliu. Les errades van 
penalitzar i els dos gols re-
buts poc abans del descans 

van determinar. Es va frenar la 
ratxa.

** GANDESA I ULLDECONA 
van empatar en un partit Boig. 
Els locals van remuntar un 1-3 
amb el 4-3 i van poder fer el 
cinquè. Però Tortajada va em-
patar i llavors va ser l’Ullde-
cona qui va poder decantar 
el duel del seu costat. Empat 
que no satisfà a cap dels dos. 

** L’ALDEANA va empatar al 

camp del Cambrils U (0-0). 
Segons el mister Àlex Galle-
go, “un resultat que abans de 
jugar haguéssim signat, però 
que després va saber a poc 
per les ocasions. El seu porter 
va evitar-les. Un 0-1 o 0-2 ha-
gués estat més just”. 

** EL J. I MARIA segueix de 
pega i va perdre el tercer partit 
seguit a casa, contra el Roda 
(1-2). Els partidalencs, limitats 
per les baixes, van millorar a la 
represa, amb el 0-2, però tot i 
que Salva va fer l’1-2, no van 
poder empatar. S’estan bus-
cant incorporacions. De mo-
ment s’estan agafant jugadors 
del filial. 

CLASSIFICACIÓ

0-6
3-0
0-3
6-1
6-0

3-1
3-1
3-0
1-1
2-0

Jornada 14
Gandesa-Castellserà
Subirats-Esc SP i SP

Icomar-Ramon Sicart
Nàstic T-At Vilafranca

Base Vilanova-Floresta
Altafulla-Aldeana

Sitges-Monjos

Jornada 15

Campredó-Roquetenc
Arnes-Perelló

Olimpic-F Alcanar
Rapitenca-Rem Bítem

Tortosa E-la Cava
La Plana descansava

0-5
5-1

0-10
0-5
2-3

Recuperat Jornada 7

Aldeana-Alcanar 2-5
3-0
3-3
7-3
7-1
3-2
0-6
2-0

Gandesa i 
Ulldecona van

empatar en el derbi

2A CATALANA: L’Amposta segueix enlairat
en guanyar el Vista Alegre 3-1

Rubí-Manlleu
At Sant Just-Rapitenca

Horta-Vilanova
Vilafranca-P Mafumet
Can Vidalet-Palamós

Figueres-Lloret
Castelldefels-Vic

S Mauro-Valls

5-2
1-1
2-1
3-0
2-2
0-2
0-2
3-0

Sant Ildefons-Martorell
Santfeliuenc-Catllar

Ascó-Tortosa E
Canonja-Sitges

Juventud-Santboià
Camarles-Ciudad Cop
La Sénia-Sant Cugat

Viladecans-At Vilafranca

1-4
1-0
sus
1-2
0-0
0-3
1-0
1-0

Pobla Mafumet-Morell
Camp Joliu-Rem Bítem

Cambrils U-Aldeana
Gandesa-Ulldecona
J i Maria-Roda Barà
Vilaseca-Cubelles

Amposta-Vista Alegre
Sporting Gavà-Gavà

4-1
4-1
0-0
4-4
1-2
2-1
3-1
6-1

J i Maria-Masdenverge
Ampolla-S Bàrbara

Flix-Perelló
Catalònia-Roquetenc

La Cava-Amposta
Alcanar-Móra Nova

Ginestar-Ametlla
Pinell-Camarles

0-3
3-5
1-3
2-2
5-1
2-3
1-0
0-0

Poble Sec-S Cugat
Olot-Granollers
Damm-Sabadell
Europa-Espanyol

FE Grama-Cornellà 
Hospitalet-Martinenc

Amposta-Barça
S Andreu-Esc Gavà

2-2
2-0
1-2
1-1
1-2
1-2
1-2
3-3

G Manresa-Santfeliuenc
Nàstic Tarrag-Esc Valls

Prat-Can Vidalet
Cambrils U-Castelldefels

Rapitenca-Esc Calafell
FBase Reus-Vilanova

Segre-Santboià
Floresta-Cornellà

5-1
0-1
3-1
1-4
2-1
5-0
4-1
sus

FB Reus-Martorell
Barça-Tortosa Ebre
Floresta-Amposta

Castelldefels-Cornellà
Rapitenca-Vilanova
FE Cornellà-Nàstic T
Marianao-Torreforta
At Sant Just-Esc Gavà

4-1
7-0
3-1
2-2
0-4
2-0
2-1
2-2
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LLIGA ELIT
Vic

Can Vidalet    
  Vilanova
S Mauro

At Sant Just
Horta  
 Rubí

Vilafranca
Castelldefels

Pobla Mafumet
Manlleu

Rapitenca  
Valls

Figueres
Palamós

Lloret

EQUIP LLIGA ELITEQUIP LLIGA ELITEQUIP

LLIGA ELIT
La Cava        

 Móra Nova *
Catalònia

Roquetenc
Masdenverge

Amposta
Flix  *

Ampolla *
Camarles
Pinell  *
Perelló

Ginestar
S Bàrbara *
Ametlla *
  Alcanar
  J i Maria

EQUIP LLIGA ELITGRUP 32 LLIGA ELITEQUIPEQUIP

LLIGA ELITEQUIP LLIGA ELITEQUIP LLIGA ELITEQUIP LLIGA ELITEQUIP

LL
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A
 E
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Eq
ui

p

1A
 C

AT
A

LA
N

A

2A
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AT
A

LA
N

A

3A
 C

AT
A

LA
N

A

4A
 C

AT
A

LA
N

A

Corbera
Xerta
Horta

Olimpic 
Gandesa
Fatarella

Benissanet 
Ascó 

Torre Espanyol
Aldover

Godall
Campredó
La Sénia
La Galera
Ametlla

Catalònia
J i Maria
La Cava 
S Jaume
Tivenys

LL
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A
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N
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L 
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IL

JU
VE

N
IL
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A
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A
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U
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O
L 

7 
FE

M
EN

IN
A

VE
TE

R
A

N
S

En negreta, ascens o 
descens. En cursiva, 

promoció
* un partit menys

FOTO
O

RECURSO

FOTO
O

RECURSO

FOTO
O

RECURSO

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16

Ciudad
Martorell 

 Sitges
Santfeliuenc

Santboià
Juventud

Sant Cugat
Sant Ildefons

Viladecans
Tortosa E *

Ascó *
At Vilafranca

Catllar
  La Sénia
  Canonja 
Camarles 

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16

Vilaseca        
Cubelles
R Bítem
Amposta

Roda Barà 
Camp Joliu
Ulldecona

Sporting Gavà
Cambrils U

Pobla Mafumet
Aldeana
J i Maria

Gavà  
  Vista Alegre  

  Gandesa
  Morell  

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10

GRUP 33

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13

CLASSIFICACIÓ

Barça
F Base Reus
At Sant Just
Castelldefels
FE Cornellà
F Vilanova

Nàstic Tarragona
Cornellà
Floresta
Amposta
Martorell
Marianao
Rapitenca
Esc Gavà

Torreforta
Tortosa Ebre

Aldeana
Icomar

Nàstic Tarragona
Escola SP i SP
Base Vilanova

Gandesa
At Vilafranca

Castellserà
Monjos
Subirats

Ramon Sicart
Floresta
Altafulla

Sitges

Jornada 14

Roquetenc
Femení Alcanar

La Cava  *
R Bítem **

Arnes  *
Tortosa Ebre

Campredó
Rapitenca 
Olimpic  *
La Plana  
Perelló  *

Jornada 7

Tortosa
Alcanar
Vinaròs

Rapitenca
Canareu
Aldeana
Perelló

Rem Bítem

30
29
28
27
27
25
24
23
21
21
17
17
17
17
15
11

35
34
29
26
25
23
22
20
20
20
19
19
18
16
13
9

34
34
28
28
27
27
25
24
24
24
21
18
16
16
11
0

42
38
32
27
24
24
23
23
20
19
17
17
15
14
12
9

37
35
34
33
26
20
19
12
7
5

36
29
25
24
24
21
21
18
14
13

40
30
30
28
27
26
26
24
23
22
19
19
17
11
7
5

37
37
37
27
25
25
25
25
23
21
18
16
16
13
10
6

46
34
31
31
30
28
25
23
23
20
15
14
12
9
8
8

40
36
34
33
25
24
23
19
15
12
10
7
4
0

39
39
36
19
17
16
16
13
10
9
0

17
16
15
13
9
6
3
3

Barça *
Espanyol  

Sant Cugat
Martinenc
Cornellà
Sabadell
Damm

FE Grama
Hospitalet
Poble Sec
S Andreu
Europa *

Olot
Granollers
Esc Gavà
Amposta

Prat
Gim. Manresa

FE Reus
Castelldefels

Cornellà *
Santfeliuenc
Can Vidalet

Esc Valls
Santboià

Rapitenca
Nàstic Tarragona

Cambrils U
Esc Calafell
Floresta *
At Segre
Vilanova

Formació del Catalònia B, dissabte al camp 
de l’Ametlla B.

RESULTATS JORNADA 16



20 esportsDIARI MÉS EBRE • divendres 31 de gener / 2025

FUTBOL EBRENC

Samarretes centenàries d’equips ebrencs. CD Roquetenc, cada temporada donant guerra a Tercera catalana. 

Veterans Tortosa. Michel i els comentaristes del partit de la jornada, Pau i Campos. Gairebé a la lluna per fer la transmissió.  

BY JOAQUIN CELMA

TOP SECRET L’EQUIP DE LA JORNADA

ENTRENADOR DE LA SETMANA:
DAVID CID (PERELLÓ)

BY JOAQUIN CELMA

· Aquest any, caça de bruixes al Camarles i a la Sé-
nia amb els arbitratges. La darrera broma són els 
sis partits de sanció a Callarisa per tirar aigua a un 
jugador que li va esquitxar una mica a l’arbitre. Sou-
fiane, alta a l’equip d’Albert Bel que està en un gran 
nivell els tres partits de l’any.
· Per què no posa sota la classificació la federació 
els partits pendents? La Preferente si que ho fa.
· Dos entrenadors de tercera catalana mereixen se-
güent temporada fer el salt a equips capdavanters.
· En un equip de tercera catalana, alguns jugadors 
no els falta més actitud. Potser hi haurà alguna no-
vetat.
· Sorpresa a Jesús i Maria per temes esportius, bai-
xes d’Ivan Bruno i Gallego (que ha fitxat a l’Hospi-
talet). Tots dos van acceptar la decisió, és la llei del 
futbol.
· Des que la seva dona li prepara un esmorzar que 
no desvetllaré, De la Torre està que se’n surt aques-
ta temporada. L’any passat 16 gols i en aquesta ja en 
porta 15, va camí del seu rècord com a golejador en 
la seva trajectòria.
· La lliga de 2a catalana, un xiclet. Equips de meitat 
taula si guanyen dos partits seguits es col·loquen a 

play off i altres si perden dos seguits estan a prop 
del descens. A la jornada sis el Cambrils U era líder 
i ara és vuitè. La lliga està més atapeïda que mai.
· ¿Els dos primers llocs de la tercera catalana es-
taran sentenciats quan falten 4 partits?. Crec que 
sí. La Cava està invicte mentre que  i Móra la Nova 
només ha perdut un partit.
· El Gandesa porta un mes sense Gumiel, aquesta 
setmana jugarà. Es nota la seva absència.
·  Un entrenador i un jugador de 2a catalana juguen 
cada setmana al pàdel i el jugador es deixa guanyar 
per ser titular. I això que ja porta 11 gols.
· Compte l’Amposta que porta 5 partits invicte i és 
el tercer equip en més en forma i està en play off. 
Per a mi és l’equip revelació  amb el Cubelles. Roda 
de Barà suma 5 victòries consecutives.
· El mister de la canonja, quiñones, va presentar  
la dimissió. Adrian Puerto, exCambrils, és el nou 
entrenador.
· Jack Cid, del Perelló, va ser destripador a Flix (1-
3). Va marcar 3 golassos. I això que va penjar les bo-
tes per una lesió, fa uns anys. Ha tornat revolucionant 
la categoria. Porta 9 gols. I aviat serà pare, de bes-
sons. Este és un dels secrets del seu estat de forma. 

LA PREFERENTE 

Rècord Guinnes. Els diumenges cada lliga des de 
la 3a federació fins a la 3a catalana reben entre 
4000 i 5000 visites cadascuna. Un truc, si premeu 
on està el resultat a les 24 hores de finalitzar el 
partit, trobareu l’alineació i els autors de cada gol.

DANI INIESTA
(Masdenverge)

MANOLO PUIG
(Aldeana)

ROMA
(Rapitenca)

RUCHI
(Gandesa)

PAU SERRA 
(Ginestar)

RAUL VILARÓ
(La Sénia)

YASSINE
(Móra Nova)

XAVI CALLEJA 
(Amposta)

JACK CID
(Perelló)

AXEL
(Santa Bàrbara)

PERE
(Ulldecona)

ISAAC  
(Roquetenc)

EDGAR
(la Cava)

ÀLEX ESTORACH
(Catalònia)
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CLUB HANDBOL AMPOSTA
La victòria haurà d’esperar 

(31-15)

El Club Handbol Amposta de 
Divisió d’Honor Plata segueix 
sense poder guanyar. Va per-
dre a Sant Joan Despí  (31-
15). El conjunt local amb la 
seva habitual defensa 3-3 i 
més rotació a la banqueta no 
va donar opcions a les am-
postines. La falta d’encert de 
cara a porteria va deixar el 
marcador amb només quin-
ze gols a favor. “Toca con-
tinuar treballant per tal que 

arribi la primera victòria de la 
temporada. Agraïm l’esforç i 
implicació per part de tota la 
plantilla”.
El cap de setmana vinent el 
conjunt entrenat per Joan 
Curto no disputarà el seu 
partit a la pista del Gavà.

Handbol: Centre d’Esports Tortosa

El sènior masculí del Centre 
d’Esports Tortosa va assolir la 
quarta victòria seguida, con-
tra a la pista del Polinyà (27-
30). “Victòria merescuda per 
consolidar la posició como-
da a la taula. El proper par-
tit serà contra el MGC Mútua 
Handbol Ribes “B”, demà dis-
sabte (20h) al pavelló de Fer-
reries.  
Per la seua part, el sènior fe-
mení va perdre a Sant Andreu 
per 38-30.
La derrota deixa un gust 
amarg per la bona actitud i 
el bon plantejament tàctic. 
Però les locals, en la fase 
decisiva de la confrontació, 

van ser solvents i van apro-
fitar els desajustos visitants.  
El proper partit serà diumen-
ge contra el líder de la com-
petició, l’Handbol Ribes. El 
juvenil masculí va guanyar, 
en este cas a la pista del Rà-
pid Cornellà per 23-25. Una 
victòria que situa l’equip als 
llocs capdavanters en aques-
ta segona volta i li dona una 
gran confiança de cara a pro-
pers partits.
Per últim comentar que el 
cadet masculí del CE Torto-
sa Ebreclinic  va guanyar, fent 
un molt bon partit, contra el 
Sant Joan Despí B per 39-29.
Foto: Centre d’Esports

Handbol:  derrota del Perelló i 
triomf de l’Ascó

El sènior femení de l’HC 
Perelló va perdre contra el 
Vilanova del Camí per 25-34. 
Les de l’Anoia van comen-
çat avançant-se al marcador  
molt aviat i van continuar la 
resta de partit en aquesta 
dinàmica, sense donar opci-
ons de res a les perellonen-
ques. A la segona part es va 

ampliar la diferència.
Per la seua part, l’Ascó se-
gueix en línia ascendent 
guanyant de forma contun-
dent al Martorell per 33-23. 
Les asconenques són vuite-
nes mentre que l’Handbol 
Club Perelló tanca la classi-
ficació amb 4 punts. 
Foto: Facebook HC Perelló

El proper partit serà 
dissabte dia 8 de gener 

contra el Sant Vicenç

Futbol sala
En la lliga divisió d’Honor 
de futbol sala, en la jorna-
da passada, l’Amposta FS va 
golejar l’Inter la Selva 7-3. El 
Futsal Tortosa va caure go-
lejat a la pista del FS Solso-
na (9-1). L’Amposta és quart 
mentre que el Tortosa és 

ELS EQUIPS 
DEL 
CF AMPOSTA,
A ESCENA

FUTBOL: Diumenge passat, 
l’estadi d’Amposta va viu-
re una jornada maratoniana 
amb el partit de Lliga Nacio-
nal juvenil entre el conjunt lo-
cal, cuer, i el Barça líder. Els 
blaiugrana es van imposar 1-2.  
Posteriorment es va fer la pre-

El Club Vòlei Roquetes visi-
tava el líder Barça com a se-
gon classificat. El líder de Sú-
perlliga 2 no va donar opció 
i es va imposar per 3-0.  El 
primer set va decantar-se pel 
Barça Voleibol (25-19). 
El segon set va començar 
amb una dinàmica similar, 
però els locals van pujar una 
marxa més. Amb domini tant 
en atac com en defensa, els 
blaugranes van imposar el 
seu ritme per tancar-lo amb 
un resultat contundent. El 
25-16 al marcador reflectia 
la solvència del Barça Vòlei. 
L’últim set va ser un recital 
dels de Fredinson Mosquera. 
Sense deixar reaccionar als 
de Roquetes, els locals van 
tancar el partit amb un últim 
resultat de 25-12.

El líder Barça 
s’imposa contra 
el CV Roquetes, 

segon classificat 
(3-0)

novè. Lliga 1a divisió, jorna-
da 12: Vinallop-Flix 3-7; Móra 
Nova-Alcanar 3-4; Ampo-
lla-Laguna 4-3; Pretensados 
Arnal Batea-Tivissa 2-1; Van-
dellòs-Amposta 3-6; Experi-
ence Amposta-Móra d’Ebre 
5-1 i Vinebre-Rapitenc 8-2. 

VÒLEI

Al grup 32 de la Quarta cata-
lana, des de la setmana pas-
sada i a manca de 2 jornades, 
les quatre places per al play 
off d’ascens ja estan definides: 
Corbera, Horta, Xerta i Olím-
pic. Dos dels equips de play off,  
Horta i Xerta, es van enfrontar 
dissabte (3-0). Segons Manero, 
mister de l’Horta, “vam fer un 
partit molt complet. El triomf 
i la forma en què vam acon-
seguir-lo reforcen la inèrcia 
de l’equip per assolir l’objectiu 
actual que és arribar amb bo-
nes sensacions al play-off”.  A 
este grup falta saber qui serà el 
campió.  Al 33 el Godall ja te-
nia assegurada la presència al 
play-off. Ara, a més, és campió 
de grup després de guanyar el 
Sant Jaume. El Campredó va 
vèncer la Cava B que va jugar 
50 minuts amb 10. Els de Ru-
mense no van perdonar a la re-

Pinell i Camarles B van 
afrontar el partit amb nom-
broses baixes. Els pinellans 
van tenir les primeres ocasi-
ons, una clara del Bicho que 
va lesionar-se. El Camarles, 
a la represa amb 10, va te-
nir les seues opcions que va 
evitar el porter local. El final 
del partit va estar crispat. A 
darrera hora l’ocasió va ser 
pel local Espinach. Pau Ale-
gria, mister del Pinell: “vam 
tenir opcions però ens cos-
ta molt materialitzar. També 
dir que el Camarles va crear 
les seues a la segona mei-
tat”. Florin, del Camarles B, 
“els dos equips vam gene-
rar ocasions però en global 
natros vam tenir-ne més de 
clares, jugant més de 30 mi-
nuts amb 10”.

3a catalana: 
Pinell i Camarles 

empaten sense golspresa i amb el 3-0 van sumar 
una victòria que és de play-off 
perquè la Galera i la Sénia, ri-
vals directes, s’han d’enfrontar 
en les dues jornades que falten. 
El Jesús i Maria i el Cata, un xic 
més distanciats, arriben a les 
dues darreres jornades amb 
algunes opcions.  No poden 
fallar i han d’esperar. Els parti-
dalencs van empatar diumenge 
a la Galera on van protestar una 
jugada de gol anul.lada a darre-
ra hora. El partit va acabar cris-
pat i amb nervis.  

Al grup 33 el Godall és 
campió. 

Resten dues places per 
completar el play-off, en 

dues jornades

4A CATALANA: el Campredó assegura
el play off d’ascens

sentació del futbol base i en 
acabar el primer equip am-
postí va jugar contra el Vista 
Alegre. Segons el l president 
de l’Amposta, Carlos Gila-
bert, unes 3000 persones 
van estar al camp durant la 
presentació.
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per treballar a la zona de Terres de l’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI
FISIOTERAPEUTA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

I M M O B I L I À R I A

capricorn
22/12 al 20/01

Si hi havia distàn-
cia amb la família, 
s’obre una etapa per 
aproximar-vos. Pots 
iniciar una web, un 
canal de YouTube o 
un perfil a la xarxa 
per compartir els 
teus talents.

aquari
21/01 al 19/02

Urà s’ha posat direc-
te i vas recuperant 
l’energia. Estàs força 
emotiu i passar 
estones en solitud 
t’ajudarà. Pots tenir 
notícies d’una antiga 
parella en una xarxa 
social. 

sagitari
23/11 al 21/12

El sector laboral es 
mou. Tant si és que 
busques feina com 
si tens assumptes 
pendents, venen no-
vetats. Algú et mira 
amb interès romàn-
tic, però encara no 
es vol manifestar.

escorpí
24/10 al 22/11

Venus entra a la 
Casa VI i afavoreix 
la millora d’alguna 
patologia lleu o que 
tinguis bones opor-
tunitats al sector 
laboral. Tens ganes 
de veure’t bé i vas 
de rebaixes.

balança
24/09 al 23/10

Bon període per 
a gaudir de les 
trobades socials, per 
trobar parella o per 
millorar la relació 
present. Si cerques 
feina pots trobar una 
vacant per fer una 
substitució.

àries
21/03 al 20/04

Pots tenir desacords 
amb una persona 
de la família per un 
tema econòmic. Vols 
ampliar el cercle 
d’amics i t’apuntes 
a alguna activitat 
del teu interès per 
conèixer gent.

cranc
22/06 al 23/07

Pots aferrar-te a una 
persona d'expe-
rimentarrimentar 
la pèrdua. Venus a 
Casa X afavoreix el 
sector professional 
amb noves propos-
tes o avenços en el 
teu lloc de treball.

verge
24/08 al 23/09

Adquireixes més au-
tonomia i t’allunyes 
d’algunes persones. 
Amb Venus transi-
tant per la Casa VIII 
remuntes l’economia 
o potser reps un ajut 
que esperaves des 
de fa temps.

taure
21/04 al 21/05

Amb Venus a Casa 
XII vius un temps 
més tranquil i 
dorms millor. Fas una 
escapada amb la fa-
mília o amb un grup 
d’amics. Vigila amb 
l’excés de confiança, 
pren-te el teu temps.

peixos
20/02 al 20/03

Canvis interiors 
sacsegen la teva 
manera de veure el 
món. Per treure’t 
uns diners vens co-
ses per internet. Et 
sacrifiques perquè 
als teus fills no els 
manqui el més bàsic.

lleó
24/07 al 23/08

Et planteges tornar 
a treballar en una 
antiga professió, 
potser més voca-
cional. Amb Venus 
ja transitant per la 
Casa IX es pot pre-
sentar l’oportunitat 
de fer un viatge.

bessons
21/05 al 21/06

Amb Mercuri al 
costat del Sol és 
moment d’expressar 
el que vols i poder 
reafirmar la teva 
identitat. Estàs 
impacient per acabar 
un assumpte laboral. 
Comences a estalviar.

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)
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EVA DEL AMO
ALCALDESSA L'AMETLLA DE MAR
“LA NOSTRA PROCESSÓ DE LA CANDELERA
FA POSAR LA PELL DE GALLINA” Ro
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Diu el santoral que el 2 
de febrer és la Mare de 

Déu de la Candelera, i el 
refranyer afegeix que “si la 
Candelera riu el fred és viu, 
i si la Candelera plora el fred 
és fora”, referit a la previsió 
meteorològica del temps que 
farà, segons si aquest dia plou 
o fa sol.

A l’Ametlla de Mar resen per-
què la Candelera rigui força, 
ja que aquest cap de setmana 
celebren la seva Festa Major. 
Dels actes del programa i de 
diferents aspectes de la pobla-
ció en parla Eva del Amo, alcal-
dessa de l’Ametlla de Mar, en 
aquesta entrevista en exclusiva 
per al Diari Més Ebre.

Alcaldessa, com està plan-
tejada aquesta Festa Major 
per als caleros i caleres?  
Divendres passat van començar 
els actes de preludi de la Can-
delera, amb una obra teatre de 
l'Agrupació del Grup Escènic de 
la Sala, de la Societat Esportiva 
Recreativa. Aquesta agrupació 
fa 25 anys i van representar una 
obra amb fragments d'obres 
que han fet durant 25 anys. Dis-
sabte vam tenir la celebració 
dels 40 anys de Colla Gegante-
ra amb una trobada de gegants. 
També hi va haver passejades, 
activitats esportives, un cor-
re bars, el premi de fotografia 
en combinació amb Deltebre, 
concerts i molta animació.

Ara bé, el fort de la festa 
de la Candelera a l’Amet-
lla de Mar arribarà aquest 
cap de setmana...
Sí. Avui divendres farem el pre-
gó i la festa s'iniciarà a les 7 de 
la tarda a l'Ajuntament, amb una 
trobada amb autoritats d’altres 
municipis i del territori, les pu-
billes, hereus, quintos, grans i 
petits, la Banda de Cornetes i 
Tambors, els geganters... i fent 
comitiva anirem al pavelló per 
escoltar el pregó.

Qui és el pregoner aquest 
any?
És Vicenç Boquera i Alcalde, 
una persona molt estimada al 
nostre poble, un referent cul-

tural, que també va ser regidor 
durant uns anys, cofundador 
de la Societat Recreativa i Es-
portiva, promotor de la creació 
del grup de majorettes, la crea-
ció del grup d’abanderats... una 
persona molt activa i valuosa.

La Candelera és la festa 
grossa de l’Ametlla. Res-
pecte del programa, quines 
novetats presenteu?
Atenent una demanda de la 
gent gran a qui agrada el ball 
tradicional amb orquestra, 
hem traslladat les orquestres, 
que tenien un format més pe-
tit, a la Sala de la Societat. Per 
tant, l'Ajuntament ha contrac-
tat dues orquestres, pels dies 1 
i 3, es farà un tardeo, i la gent 
més gran tindrà una música 
exclusivament de ball, gaudint 
còmodament del ball i la com-
panyia. Crec que anirà molt bé. 
La música que es pot propor-
cionar a aquest col·lectiu és 
per a tots els públics, però la 
gent gran té una altra manera 
de sortir i així gaudiran més. 
Després hi ha una altra nove-
tat, que és un servei de guarda 
de xiquets i xiquetes al gimnàs 
de l'institut. Per tant, els pares 

que tinguin fills petits podran 
portar els xiquets, i allà hi hau-
rà monitors a disposició de les 
famílies.

La vostra Festa Major tam-
bé té actes solemnes?
Per descomptat. L'estrella de 
les nostres festes és la pro-
cessó de la Candelera, que fa-
rem demà dissabte a la tarda. 
És una processó en honor a la 
patrona. La imatge la portaran 
els Quintos i Quintes del 2005 i 
cantaran la Salve. Aquesta és la 
columna vertebral de les nos-
tres festes. A la resta del dies hi 
ha molta festa, molt d'esport, 
moltes activitats de tota mena, 
però el dia 2 és el realment im-
portant, i comença amb l'ofre-
na floral de la Corporació i el 
municipi, a la Candelera.

Hi ha algun aspecte que si-
gui estrictament gastronò-
mic i que defineixi la Can-
delera a l’Ametlla?
Tenim diverses jornades gas-
tronòmiques molt emblemà-
tiques durant tot l’any, però 
dintre de la Festa Major, el dia 
3 farem una degustació de to-
nyina per part de Balfegó.

Parlant de qüestions gas-
tronòmiques, teniu un nou 
projecte. Ens en parles?
Sí, és la Ruta Gastronòmica 
Sostenible. És un projecte fi-
nançat pels Fons Next Gene-
ration i consisteix en una ruta 
dels restauradors que es vul-
guin involucrar en el projecte, 
per mostrar les especialitats 
de cada restaurant. Crec que 
és molt interessant perquè al 
final, es tracta de promoure el 
turisme. Està tenint molt bona 
rebuda, tot i que només co-
mença. Està previst posar-la 
en marxa abans de l’estiu. Tot 
el que implica dinamització i 
que l'economia es mogui és 
bo. Des de l’Ajuntament em-
prenem iniciatives turístiques 
desestacionalitzant el turisme 
més enllà de juny a setembre. 
Per això organitzem actes i 
promovem activitats que pro-
voquin moviment social i eco-
nòmic.

A banda, teniu dos projec-
tes molt interessants sobre 
la taula. Parlem del primer, 
és que l'adjudicació de la 
construcció de la nova es-
cola de música.

Sí, jo diria que és un dels pro-
jectes més importants i am-
biciosos de la legislatura, i és 
molt necessari. Fa temps que 
hi ha demanda d'un nou es-
pai per a l'escola de música. 
Aquí a l’Ametlla la música està 
molt arreglada i els xiquets i xi-
quetes comencen a estudiar a 
partir dels 3 anys. Per tant, ha 
arribat el moment de millorar 
i habilitar un altre lloc per fer 
les classes i per això apostem 
per la construcció d'un nou 
edifici. Recentment hem fet la 
licitació i ara s'ha de començat 
la tramitació dels documents 
per iniciar la construcció. És 
un projecte que teníem en el 
programa electoral i que està 
valorat en 1,2 MEUR.

L'altre projecte, de caràcter 
urbanístic, fa referència al 
pont de l'Estany i Tram de 
Calafat. Com serà a partir 
d’ara?
També és un dels projectes 
Next Generation amb un gran 
atractiu, perquè hi ha molta 
gent que fa ús d'aquest sen-
der i l'hem de tenir en condi-
cions. A Calafat s'ha recuperat 
una part del sender que estava 
ple de males herbes i s'ha fet 
la neteja i tancat d'aquest sen-
der. Un altre punt important 
de la incidència ha sigut al sud 
del municipi, a l'Estany. Allí s'ha 
fet una passarel·la de fusta per 
salvar l'Estany, un pont de fus-
ta que ha quedat molt bé, i la 
gent ho està agraint moltíssim.

Alcaldessa, hem començat 
l'entrevista parlant de la 
Candelera: Convida els nos-
tres lectors a venir a l'Amet-
lla de Mar per aquests dies 
de festa.
Bé, esteu tots convidats a gau-
dir de les nostres Festes d'Hi-
vern. La majoria fan les festes 
a l'estiu, però nosaltres som un 
poble d'hivern, i això ens dona 
un tarannà molt més partici-
patiu i popular. Segur que us 
sentireu acollits i gaudireu al 
màxim de tots els actes festius, 
sobretot del més emblemàtic, 
que és la Processó de la Can-
delera, que posa la pell de ga-
llina.


